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Informace ze zastupitelstva
Informace	ze	4.	zasedání	Zastupitelstva	města	Nová	Včelnice,	konaného	
dne	24.	ledna	2007
Zastupitelstvo města  schválilo:
-	Odměny	neuvolněným	členům	zastupitelstva	dle	protinávrhu	v	souladu	
s	nařízením	vlády	č.	614/2006	Sb.	ze	dne	20.	12.	2006	v	této	výši:
člen	zastupitelstva	...............................................................................450,-	Kč/měsíc
člen	zastupitelstva	a	člen	výboru	nebo	komise....................... 1	210,-	Kč/měsíc
člen	zastupitelstva	a	předseda	výboru	nebo	komise	............ 1		410,-	Kč/měsíc
místostarosta	.................................................................................... 4	000,-	Kč/měsíc	
s	účinností	od	1.1.2007.
-	 Smlouvu	 o	 smlouvě	 budoucí	 č.	 :	 E.ON	 4906248/2	 o	 zřízení	 práva	
odpovídající	věcnému	břemenu	k	umístění	a	provozování	kabelu	NN	v	
lokalitě	rodinných	domů	Za	Kozlovkou,	parc.	č.		223/83	ve	vlastnictví	
města	Nová	Včelnice.
-	Zásady	pro	stanovení	výše	příplatku	za	vedení,	pro	poskytování	osobní-
ho	příplatku	a	odměn	ředitelům	škol,	předškolských	a	školských	zařízení	
s	právní	subjektivitou,	které	zřizuje	Město	Nová	Včelnice,	účinných	od	
1.1.2007.
-	Přijetí	daru	-	lávku	/komunikaci/	přes	řeku	Kameničku	od	a.s.	TEBO	
Nová	Včelnice,	Hradecká	295	s	tím,	že	veškeré	náklady	spojené	s	převo-
dem	hradí	nabyvatel.	
-	Přijetí	daru	–	parc.	č.	3	o	výměře	2	275	m²,	ostatní	plocha,	hřbitov,	pro	
obec	a	katastrální	území	Nová	Včelnice	od	současného	vlastníka	Řím-
skokatolická	farnost	Nová	Včelnice	za	podmínek	stanovených	v	dopise	
ze	dne	11.12.2006.
-	Pronájem	nebytových	prostor	v	Domě	služeb	čp.	457,	I.	patro,	o	výměře	
13,5	m²,	za	účelem	poskytování	finančních	služeb	paní	Nadě	Raušové	
od	1.	2.	2007.
Zastupitelstvo města neschválilo:
-	Poskytnutí	finančního	příspěvku	-	paní		Veronice	Strnadové	z	Nová	
Včelnice	na	prodloužení	 	 vodovodního	a	kanalizačního	 řadu	v	ulici	
Československé	armády.
-	Nově	předložený	protinávrh	kalkulace	společnosti	VaK	Jč.	a.s.		vodného	
a	stočného	na	rok	2007	a	výše	nájemného	na	rok	2007.
Zastupitelstvo města bere na vědomí:
-	Zvýšení	odměny	za	výkon	funkce	uvolněného	starosty	panu	Jaroslavu	
Hřebíkovi	v	nárokové	výši	dle	nařízení	vlády	č.	614/2006	Sb.	 ze	dne	
20.12.2006.
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Popeleční středa
Popeleční	středou,	která	ukon-
čuje	masopustní	veselí,	začíná	
pro	křesťanský	svět	doba	půstu,	

trvající	40	dní,	na	jejímž	konci	je	oslava	zmrtvých-
vstání	Ježíše	Krista.	V	tento	den	dělá	kněz	věřícím	
křížek	na	čele	z	posvěcenného	popela	z	 ratolestí	
(kočiček),	posvěcených	minulého	roku	na	Květnou	
neděli,	říkajíc	při	tom	slova:	„Pomni	člověče,	že	prach	
jsi	a	v	prach	se	navrátíš.“	Tímto	se	věřícím	připomíná	
pomíjivost	života	a	nutnost	pokání.	Popeleční	středě	
se	také	říkalo	středa	černá,	škaredá,	smetná	(pozor	
ale	na	záměnu	se	sazometnou	středou).
Na	Přeloučsku	chodívaly	ráno	na	Popeleční	středu	
ženy	s	hrncem,	v	kterém	bylo	rozpuštěné	mýdlo	
a	 štětičkou	 natíraly	 tváře	 mužů,	 kteří	 se	 dosud	
neprospali	 z	Masopustu.	Kdo	z	nich	nechtěl	být	
na	obličeji	pomazán,	musel	se	vykoupit	nějakým	
penízem.	 Tomuto	 záludnému	 přepadávání	 nic	
netušících	mužů	se	 říkalo	„praní	zástěr“.	Peníze,	
které	 takto	získaly,	 sloužily	k	nákupu	„rosolky“,	
kterou	potom	ženy	společně	popíjely.	Rosolka	byl	
podle	dochovaných	materiálů	jemný	a	sladký	likér,	
oblíbený	zejména	u	žen.	K	jeho	výrobě	se	používalo	
ovoce	a	lesní	plody.
Na	Ledečsku	místy	 chodíval	o	Popeleční	 středě	
po	vsi	 směšně	oblečený	člověk	a	v	 ruce	nosíval	
rozžehnutou	lucernu.	Chodil	od	stavení	ke	stavení	
a	všem	vysvětloval,	že	hledá	ztracený	Masopust	a	
prosil	domácí,	aby	mu	dovolili	Masopust	vyhledat	
a	vynést	ven.	Když	dovolení	dostal,	prohledával	za	
všeobecného	smíchu	všech	přítomných	každý	kout	
domácnosti.	Po	skončení	hledání	býval	obdarován	
nějakými	zbytky	právě	z	Masopustu.
Na	Bydžovsku	se	na	Popeleční	středu	nemělo	prát	
prádlo.	 V	 tento	 den	 by	 praní	 nic	 nepomohlo	 a	
prádlo	by	zůstalo	po	celý	rok	špinavé.	Kdo	by	se	byl	
býval	o	Popeleční	středě	napil	svěcené	vody,	byl	by	
podle	lidové	víry	po	celý	nadcházející	rok	ochráněn	
před	komáry.	Ze	stejného	důvodu	však	pili	muži	o	
Popeleční	středě	i	kořalku.

1. neděle postní - Černá
První	postní	neděle	po	Popeleční	 středě	se	 jme-
nuje	černá.	Jméno	černá	si	vysloužila	díky	černým	
šatům,	do	kterých	oblékaly	v	tento	den	ženy	vzhle-
dem	k	nastávajícímu	půstu.
Na	některých	místech	se	této	neděli	říkalo	neděle	
„liščí“.	 Nejčastěji	 tomu	 tak	 bylo	 na	 Hořovicku,	
Berounsku,	Křivoklátsku	a	Rakovnicku	a	v	okolních	
krajích	a	příčinou	byly	postní	preclíky,	posypané	

mákem	a	solí.	To	vše	matky	dělaly	v	noci	tak,	aby	
o	tom	jejich	děti	nevěděly.	Podle	toho,	kolik	měla	
která	matka	dětí,	tolik	vrbových	proutků	si	opatřila	
a	na	každý	z	nich	navlékla	několik	preclíků	a	zavěsila	
na	stromy	do	zahrady.	Ráno	ještě	před	východem	
slunce	vzbudila	 své	děti	 a	 řekla	 jim:	 „Milé	děti,	
běžela	tudy	liška	a	nechala	Vám	na	zahradě	preclíky	
na	stromě.	Vstaňte,	umyjte	se	a	jděte	do	zahrady,	
tam	se	pomodlete	a	poté	je	můžete	najít	a	sníst.“

2. neděle postní - Pražná
Tato	 druhá	 postní	 neděle	 má	 své	 jméno	 podle	
jednoho	z	postních	 jídel,	nazývaného	„pražmo“.	
Pražmo	 jsou	vlastně	upražená	obilná	zrna	nebo	
klasy.	Z	tohoto	pražma	se	také	připravovala	polévka	
„praženka“.

3. neděle postní - Kýchavná
Třetí	 neděle	 postní	 je	 nazývána	 po	 kýchání.	 Ve	
středověkých	spisech	se	můžeme	dočíst	o	velikých	
a	náhlých	morech,	které	se	začaly	projevovat	kýchá-
ním.	V	té	době	se	říkalo:“Jakž	kdo	kejchl,	hned	náhle	
umříti	musil“.	Lidé	obávající	se,	aby	z	toho	kýchnutí	
neumřeli,	přáli	 sobě:	 „Pomáhej	pán	Bůh“	anebo	
„Pozdrav	Tě	pán	Bůh“.
U	 našich	 předků	 bylo	 pozdravení	 při	 kýchnutí	
znakem	 dobrého	 chování.	 Už	 se	 nevěřilo,	 že	 se	
kýchnutím	projevuje	nákaza	morem,	nýbrž	panovalo	
přesvědčení,	že	kýchání	čistí	hlavu	a	užívali	k	tomu	
celou	 řadu	 rostlinných	 prostředků,	 podporující	
kýchnutí.	Tento	zvyk	ostatně	přežívá	dodnes,	i	dnes	
je	možné	zakoupit	si	šňupací	tabák.
Všeobecnou	rozšířenou	pověstí	bylo,	že	kolikrát	kdo	
kýchnul	o	kýchavné	neděli,	minimálně	tolik	roků	byl	
ještě	živ.	Na	Bydžovsku	se	věřilo	tomu,	že	kdo	v	tuto	
neděli	třikrát	kýchnul,	byl	po	celý	rok	zdráv.

4. neděle postní - Družebná
Družební	-	tak	se	říkalo	v	pořadí	4.	postní	neděli.	
Staří	Čechové	ji	také	nazývali	„družebadlná“	nebo	
„družbadlnice“.	Název	neděle	vychází	zřejmě	z	toho,	
že	v	tuto	neděli	chodíval	ženich	s	družbou	do	domu,	
kam	chtěl	o	pomlázce	přijít	na	námluvy.
V	Klenčí	na	Chodsku	končívali	o	tuto	neděli	přástky	
zábavou	zvanou	„spouštědlo“.	Na	 této	zábavě	 se	
děvčata	postarala	o	 jemný	 likér	„rosolku“,	rohlíky	
a	„pálenec“	 (pálenec	=	upečený	hrách,	posypaný	
cukrem	a	pepřem.	Pálenec	„na	suchou	kůrku“	se	
pekl	nejen	doma,	ale	i	v	hospodách).	Hoši	pečovali	
zas	o	to,	aby	bylo	dost	piva.
Na	Nepomucku	se	odpoledne	na	družební	neděli	
podávala	„pučálka“.	To	byl	nabobtnalý	nebo	napuče-
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ný	hrách,	upražený	na	másle	a	promíchaný	s	rozin-
kami,	různým	kořením	a	pokroutkami.	Když	se	dal	
na	talíř,	opět	se	pokroutkami	a	rozinkami	posypal.	
Toto	jídlo	se	obyčejně	předkládalo	ženichovi,	jenž	
přišel	za	svým	děvčetem.	Zprvu	se	ženichovi	před-
ložila	vidlička.	Tou	však	nesměl	jíst	a	měl	čekat	na	
lžíci.	Pokud	se	do	„pučálky“	pustil	vidličkou,	všichni	
se	mu	vysmáli.
Někde	také	pojmenovali	tuto	neděli	„středopostní“,	
neboť	tvořila	pomyslný	střed	čtyřicetidenního	půstu.	
Jinde	zas	„růžebnou“	nebo	„růžovou“,	protože	se	
tuto	neděli	světí	v	Římě	zlatá	růže.

5. neděle postní - Smrtná
Pátou	postní	nedělí	je	neděle	zvaná	„Smrtná“	nebo	
také	„Smrtelná“.	V	ten	den	vynášeli	lidé	ze	vsi	slamě-
nou	„smrt,	Mařenu,	Mořenu,	Mařanu,	smrtholku“,	
loutku	 oděnou	 do	 ženských	 šatů.	 Šlo	 vlastně	 o	
slaměnou	figurínu,	ověnčenou	hadříky	a	stužkami	
a	nastrčenou	na	tyč.	Za	vsí	ji	vhodili	do	vody,	zpět	
do	vsi	se	vraceli	se	zeleným	stromkem	a	chodili	od	
domu	k	domu,	přičemž	si	hlasitě	prozpěvovali.
Vynášení	smrti	je	zvykem,	který	pochází	z	pradáv-
ných	dob	pohanských.	Díky	řadě	církevních	zákazů	
v	dřívějších	dobách,	už	tento	zvyk	v	některých	oblas-
tech	Čech	téměř	zanikl,	ale	na	Moravě	se	naštěstí	
udržel	do	dnešních	dnů	ve	své	starobylé	a	 téměř	
nezměněné	podobě,	 s	mnoha	popěvky.	Dodnes	
se	 tam,	kde	se	vynášení	smrti	drží,	věří	 tomu,	že	
z	toho	domu,	z	kterého	by	se	chlapec	nezúčastnil	
tohoto	obřadu,	by	někdo	do	roka	vážně	onemocněl	
či	 dokonce	 zemřel.	 Někde	 chodívají	 chlapci	 se	
„Smrťákem“	a	děvčata	s	„Morenou“.
Na	východní	Moravě	vynášejí	„Mařenu“	v	neděli	
Smrtnou	a	„Nové	líto“	přinášejí	až	příští	neděli.
Na	Zábřežsku	chodí	děvčata	už	týden	před	Smrtnou	
nedělí	po	dědině	a	prosí	o	trochu	hrachu	na	„pučál-
ku“,	která	je	nejdůležitějším	pokrmem	na	hostině,	
kterou	děvčata	po	vynesení	smrti	vystrojují.
V	Čechách	se,	podobně	jako	na	Moravě,	upravuje	
smrtka	ze	slámy,	hadříků	a	pentlí.	Házejí	jí	do	vody,	
ze	skály,	někdy	jí	zahrabou	i	do	země	a	utíkají	pryč.	
Kdo	by	zůstal	při	útěku	hodně	pozadu,	nebo	by	snad	
při	útěku	upadl,	ten	do	roka	zemře.
„Líto“	je	malý	smrček,	na	němž	jsou	zavěšeny	všeli-
jaké	ozdoby:	pestré	papírové	věnce,	kytičky,	obrázky	
svatých,	různobarevné	pentličky,	malovaná	 i	bílá	
vyfouknutá	vejce	čili	poucha.	S	 takto	okrášleným	
„lítem“	chodívají	děti	po	koledě.	Nejobvyklejší	kole-
dou	bývá:	„Smrt	nesem	ze	vsi,	nový	líto	do	vsi,	buďte	
páni	veselí,	 s	červenými	vejci,	 s	žlutými	mazanci.	
Jakej	je	to	mazanec,	bez	koření,	bez	vajec.	Buďte	páni	
veselí,	na	tu	smrtnou	neděli,	smrt	jsme	Vám	odnesli,	
nové	líto	přinesli.	Vítej	líto	líbezné,obilíčko	zelené!!
Všichni	přítomní,	děti	 i	dospělí	 se	pak	upřímně	

radují,	že	smrtka	-	 symbol	
zimy,	 je	 již	 ze	 vsi	 pryč	 a	
všichni	mají	radost	z	„líta“,	
které	představuje	blížící	 se	
skutečné	jaro.
Na	Bydžovsku	dávali	v	něk-
terých	 domácnostech	 na	 Smrtelnou	 neděli	 do	
každého	okna	kousek	lnu,	aby	v	tomto	roce	nikdo	
nezemřel.

6. neděle postní - Květná
Poslední	postní	nedělí	je	Květná	neděle.	Její	další	
lidové	názvy	jsou	také	Květnice	(Čechy),	Květni-
ca	 (Morava),	Beránková	neděle	 (jižní	Čechy)	 či	
Palmová	neděle	 (Horácko).	V	 tento	den	se	 slaví	
památka	 slavného	 vjezdu	 Ježíše	 Krista	 do	 Jeru-
zaléma,	kde	ho	lidé	vítali	čerstvými	ratolestmi	ze	
stromů	a	házeli	je	na	cestu.
Celý	 tento	 den	 byl	 ve	 znamení	 obřadu	 svěcení	
kočiček	a	i	dnes	 je	pro	mnohé	rodiny	svátečním	
otevřením	Velikonoc.
K	posvěcení	přinášeli	 lidé	do	kostela	především	
jívové	větvičky	–	 ratolesti	 (lidově	zvané	kočičky,	
což	je	nejznámější	název,	ale	také	kocanky,	koťátka,	
barušky	nebo	bahníře).	Místy	se	nosily	také	vět-
vičky	lískové,	jasanové	a	březové.	Pro	okrasu	bylo	
zvykem	svazky	proutků	zdobit	pentlemi.
Vzhledem	k	tomu,	že	se	do	kostela	chodívalo	již	
s	pučícími	větvičkami,	 řezali	 se	 tyto	většinou	 již	
o	4.	neděli	postní	(družebné),	tedy	přibližně	dva	
týdny	předem.
Když	se	nově	posvěcené	kočičky	přinesly	domů,	
bývaly	staré,	do	té	doby	zastrčené	za	křížem	nebo	
za	 svatým	obrázkem,	 spalovány.	Na	 jejich	místo	
pak	přišly	nové.	Na	Strakonicku	se	dával	posvěcený	
jasanový	prut	do	sklepa,	aby	se	v	něm	nezadržo-
vala	žádná	jedovatina.	Někde	polykali	jednu	až	tři	
kočičky	v	domnění,	že	je	po	celý	rok	nebude	bolet	v	
krku.	Také	si	někde	přetřeli	kočičkami	oči	se	slovy:	
„Kočičky,	kočičky,	aby	nebolely	vočičky“.
Na	Květnou	neděli	se	nemělo	nic	péct,	protože	se	
prý	zapekl	květ	na	stromech,	jinak	řečeno	neurodilo	
by	se	žádného	ovoce.	V	tento	den	se	také	oblékaly	
nové	šaty,	aby	v	nich	člověk	kvetl.	Obydlí	se	vymeta-
lo	zelenými	ratolestmi,	které	měly	vymést	všechnu	
nemravnost	a	zhýralost.
Člověk,	který	našel	tento	den	vejce	od	černé	slepi-
ce,	měl	uříznout	čarovný	vrbový	proutek.	Černá	
slepice,	 s	bílou	chocholkou	prý	snáší	zlatá	vejce,	
ale	zanáší	je.	Jestliže	někdo	takové	vejce	našel,	měl	
je	zahrabat	do	slámy,	před	půlnocí	je	pak	vzít	a	jít	
na	křižovatku	lesní	a	polní	cesty,	kde	měl	takové	
vejce	položit.	Měl-li	vrbový	proutek	a	zamával-li	
jím	postupně	k	jihu,	k	severu	a	k	východu,	objevil	
se	prý	duch	a	vyplnil	člověku	každé	přání.
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vodu,	 musí	 mít	 povolení	 vodoprávního	 úřadu.	
Toto	 se	 však	 nevztahuje	 na	 majitele	 studní	 pro	
individuální	potřebu	domácnosti	(např.	i	zalévání	
zahrady	ze	studny),	jejichž	studna	byla	vybudo-
vána	do	roku	1955.
Užíváte	vodu	například	jako:
fyzická osoba	-	odběr	vody	k	zalévání	zahrady	či	k	
napájení	drobného	zvířectva,	vypouštění	odpadní	
vody	z	domovní	čistírny	odpadních	vod?
živnostník	 -	 odběr	 vody	 pro	 zahradnictví,	
vypouštění	předčištěných	odpadních	vod	z	tech-
nologií,	 myček	 aut,	 penzionů,	 malých	 čistíren	
odpadních	vod?
zemědělec -	odběr	vody	k	zavlažování	či	k	napá-
jení	zvířat?
rybníkář	-	odběr	vody	pro	napouštění	rybníků,	
sádek,	líhní,	vodních	nádrží?
provozovatel veřejného koupaliště	 -	 odběr	 či	
vypouštění	vody?
provozovatel lyžařského areálu	-	odběr	vody	k	
výrobě	sněhu	vodními	děly?
K	takovému	nakládání	s	vodami	musíte	mít	platné	
povolení	vodoprávního	úřadu.
Povolení	není	třeba,	pokud	se	k	odběru	povrchové	
vody	nevyužívá	technické	zařízení.	Povolení	není	
nutné	ani	 tehdy,	pokud	 je	voda	dodávána	nebo	
odváděna	jinou	osobou	(vodárenskou	či	kanali-
zační	společností,	obcí	apod.).
Ten,	 kdo	 odebírá	 povrchovou	 nebo	 podzemní	
vodu	nebo	kdo	do	těchto	vod	vypouští	odpadní	
vodu	bez	příslušného	povolení,	vystavuje	se	poku-
tě,	která	může	činit:
u	fyzické	osoby	až	50	000	Kč
u	právnické	osoby	nebo	fyzické	osoby	podnikající	
až	10	000	000	Kč.
Ke	dni	1.	ledna	2008	zanikne	platnost	těch	povo-
lení	 k	 odběru	 povrchových	 nebo	 podzemních	
vod,	která	byla	vydána	a	nabyla	právní	moci	do	
31.	prosince	2001.	Povolení	vydaná	po	1.	 lednu	
2002	platí	i	nadále.
Povolení	 k	 odběru	 podzemní	 vody	 ze	 zdroje	
určeného	pro	individuální	zásobování	jednotlivé	
domácnosti	pitnou	vodou	nezanikají.
Pokud	 si	 nejste	 jisti,	 kontaktujte	 příslušný	
vodoprávní	 úřad,	 kterým	 je	 pro	 všechny	 obce	
se	 stavebním	 úřadem	 v	 Nové	 Včelnici	 Městský	
úřad	Jindřichův	Hradec,	odbor	ŽP.	Nebo	volejte	
bezplatně infolinku 800 101 197.

STUDNY
Bližší	informace	je	též	možno	zjistit	na	interneto-
vých	stránkách	na	adrese:	www.zanikpovoleni.cz		
Přinášíme	alespoň	částečný	přehled	nejčastějších	
dotazů	z	tohoto	webu.

Časté dotazy:
Jsem fyzická osoba nepodnikající a mám u své 
nemovitosti studnu postavenou někdy kolem 
roku 1925. Musím žádat o nové povolení?
Nemusíte.	 Odběr	 podzemní	 vody	 ze	 studny	
vybudované	před	1.1.1955	se	považuje	za	povo-
lený,	 nehledě	 na	 to,	 že	 v	 listinné	 podobě	 žádné	
rozhodnutí	vydáno	být	nemuselo.	Pokud	zároveň	
odběr	 podzemní	 vody	 slouží,	 podle	 prohlášení	
odběratele,	k	individuálnímu	zásobování	domác-
nosti	pitnou	vodou	(tzn.	např.	k	vaření,	splacho-
vání	WC,	zalévání	zahrady,	mytí	vozidla,	napájení	
zvířat	 apod.),	 považuje	 se	 odběr	 za	 povolený	 i	
po	1.1.2008	a	o	žádné	nové	povolení	není	třeba	
žádat.	Není	podstatné,	zda	se	jedná	o	zásobování	
domácnosti	v	místě	trvalého	bydlení	nebo	jinde,	
např.	v	místě	rekreační	chaty	či	chalupy.
Jsem fyzická osoba nepodnikající a mám u své 
nemovitosti studnu postavenou v roce 1975. 
Žádné povolení k odběru vody nemám. Mám 
o něco žádat?
Odebírat	podzemní	vodu	ze	studny	vybudované	
po	1.1.1955	lze	pouze	na	základě	platného	povole-
ní	příslušného	správního	orgánu	(vodohospodář-
ského	orgánu,	popř.	dnes	vodoprávního	úřadu).	
Pokud	 o	 vydání	 povolení	 nebylo	 v	 minulosti	
požádáno	a	povolení	nebylo	vydáno,	je	nezbytné	
co	nejdříve	o	vydání	povolení	požádat	pověřený	
obecní	 úřad.	 Jejich	 seznam	 naleznete	 na	 těchto	
stránkách.
Jsem fyzická osoba nepodnikající a mám u své 
nemovitosti studnu postavenou v roce 1995. 
Vše mám řádně povoleno – musím žádat o nové 
povolení?
Nemusíte	 žádat,	 pokud	 jde	 o	 odběr	 určený	 pro	
individuální	 zásobování	 domácnosti	 pitnou	
vodou.	Za	odběr	podzemní	vody	ze	zdroje	urče-
ného	 pro	 individuální	 zásobování	 domácnosti	
pitnou	vodou	se	považuje	odběr	podzemní	vody,	
u	 něhož	 je	 účelem	 nakládání	 s	 vodami	 odběr	
vody	 pro	 zásobování	 domácnosti	 pitnou	 vodou	
nebo	je	použita	 jiná	formulace	vyjadřující	tento	
účel	 (uvedeno	 v	 platném	 povolení	 k	 odběru	
podzemní	vody).	Není	přitom	podstatné,	zda	se	
jedná	o	zásobování	domácnosti	v	místě	trvalého	
bydlení	nebo	jinde,	např.	v	místě	rekreační	chaty	

Každý,	 kdo	 odebírá	 podzemní	
nebo	povrchovou	vodu	nebo	kdo	
do	 těchto	 vod	 vypouští	 odpadní	
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splaškové	vody	do	kanalizačního	systému	přes	septik	či	žumpu	povinnost	tyto	vyřadit	z	provozu	a	
to	nejpozději	do	30.08.2007.	
Tato	povinnost	je	zakotvena	v	zákoně	č.274/2001	Sb.	o	vodovodech	a	kanalizacích.	
Vzhledem	k	této	povinnosti	Technické	služby	Města	Nová	Včelnice	ETKO	s.r.o.	nabízí	občanům	
provedení	prací	spojených	s	vyřazením	/	přepojením/	septiku	či	s	vybudováním	nové	kanalizační	
přípojky.	
Bližší	 informace	 mohou	 občané	 získat	 buď	 telefonicky	 na	 čísle	 tel:	 777	 702	 202	 od	 Po	 do	 Pá.		
od	7	do	15	hod.	či	písemně.	formou	e-mailu	na	adrese:	ETKO@seznam.cz.		ETKOs.r.o.,OldřichPéza

Služby občanům

UPOZORNĚNÍ
Upozorňujeme občany, že do 31. 3. 2007 musí být zaplaceny poplatky za odvoz a likvida-

ci komunálního odpadu. Platnost známek z loňského roku končí rovněž 31. 3. 2007.

Protože	se	stále	objevují	dotazy	ohledně	připojení	na	
kanalizaci	a	rušení	septiků,	uvedu	ještě	následující	
povinnosti	vyplývající	z	výše	uvedeného	zákona:
Vodovodní	či	kanalizační	přípojku	pořizuje	na	své	
náklady	odběratel,	vlastníkem	přípojky	je	osoba,	
která	přípojku	na	své	náklady	pořídila	-	(§	3	odst.	
7	zákona).
Obecní	úřad	může	v	přenesené	působnosti	roz-
hodutím	uložit	vlastníkům	staveb	či	pozemků,	na	
kterých	vznikají	odpadní	vody,	povinnost	připojit	
se	na	kanalizaci	v	případech,	kdy	je	to	technicky	
možné	–	(§	3	odst.	8	zákona).
Obecní		úřady	v		přenesené		působnosti		rozhodují	
o	uložení	povinnosti	připojit	se	na	kanalizaci		-
(§	26	odst.	2b	zákona).
V	 případě,	 že	 kanalizace	 je	 ukončena	 čistírnou	
odpadních	 vod,	 není	 dovoleno	 vypouštět	 do	
kanalizace	 odpadní	 vody	 přes	 septiky	 ani	 přes	
žumpy	-	(§	18	odst.	4	zákona).
Není-li	 množství	 vypouštěných	 odpadních	 vod	
měřeno,	 předpokládá	 se,	 že	 odběratel,	 který	

odebírá	vodu	z	vodovodu,	vypouští	do	kanalizace	
takové	množství	vody,	které	podle	zjištění	na	vodo-
měru	nebo	podle	směrných	čísel	spotřeby	vody	z	
vodovodu	odebral,	s	připočtením	množství	vody	
získané	z	 jiných	zdrojů.	Takto	zjištěné	množství	
odpadních	 vod	 je	 podkladem	 pro	 vyúčtování	
stočného	(§	19	odst.	5	zákona).
Vypouští-li	odběratel	do	kanalizace	vodu	z	jiných	
zdrojů	 než	 z	 vodovodu	 a	 není-li	 možno	 zjistit	
množství	vypouštěné	odpadní	vody	měřením	nebo	
jiným	způsobem	stanoveným	právním	předpisem,	
zjistí	 se	 množství	 vypouštěných	 vod	 odborným	
výpočtem	ověřeným	provozovatelem	-	(§	19	odst.	
9	zákona).
Fyzická	osoba	se	jako	odběratel	dopustí	přestupku	
tím,	že	vypouští	do	kanalizace	odpadní	vody		přes	
septik	 nebo	 žumpu	 v	 případě,	 že	 je	 kanalizace	
ukončena	 čistírnou	 odpadních	 vod	 –	 (za	 tento	
přestupek	lze	dle	§	35	odst.	7	písm.	b	zákona	uložit	
pokutu	až	do	výše	100	tis.	Kč).

odděleníŽP,MíchalováJ.

či	 chalupy.	 Pokud	 se	 tedy	 jedná	 o	 individuální	
zásobování	 domácnosti	 pitnou	 vodou,	 platnost	
povolení	dnem	1.1.2008	nezaniká.
Mám jako fyzická osoba nepodnikající zahradu 
u potoka a vodou zalévám přes léto zeleninu. 
Musím mít nějaké povolení?
Pokud	není	k	odběru	povrchové	vody	(tj.	např.	
voda	v	potoku,	v	rybníku,	v	řece	apod.)	využíváno	
zvláštní	 technické	zařízení	 (např.	 čerpadlo),	 ale	
voda	je	odebírána	např.	přímo	konví,	pak	žádné	
povolení	není	třeba.	Pokud	je	k	odběru	povrchové	
vody	využíváno	zvláštní	technické	zařízení	(např.	
čerpadlo,	 trkač	 apod.),	 pak	 je	 třeba	 povolení	
příslušného	pověřeného	obecního	úřadu	(vodo-

právní	úřad),	a	to	bez	ohledu	
na	množství	odebrané	vody.
Je řízení o vydání nového 
či prodloužení stávajícího 
povolení k odběru podzemní 
vody zpoplatněno ?
Řízení	o	vydání	povolení	k	odběru	podzemní	
vody,	k	odběru	povrchové	vody	ani	řízení	k	o	
vydání	povolení	k	vypouštění	odpadních	vod	
do	vod	povrchových	nebo	podzemních	nepod-
léhá	správnímu	poplatku.

zastavebníúřadNebeskáP.
(zdroj:Ministerstvozemědělství,
Ministerstvoživotníhoprostředí)

Znovu k zákonu o vodovodech a kanalizacích

V	souvislosti	s	uvedením	do	provozu	nové	ČOV	v	
našem	městě	vzniká	občanům	kteří	vypouštějí	své	
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Hory 2007
Ještě	14	dní	před	odjezdem	na	hory	jsme	se	stra-
chovali,	že	nám	nenapadne	sníh.	Počasí	nám	ale	
přálo	a	sněhu	napadlo	docela	dost.
V	sobotu	3.2.	jsme	se	všichni	sešli	u	tělocvičny	a	
začalo	velké	nakládání	do	autobusu.
Cesta	 nám	 vesele	 utíkala.	 Když	 jsme	 dorazili	
na	 místo,	 padal	 sníh	 a	 nám	 se	 tam	 hned	 všem	
zalíbilo.
Potom	jsme	se	rozdělili	do	pokojů	a	vybalili	jsme	
bágly,	 vyrazili	 na	 lyže	 a	 učitelé	 nás	 rozdělili	 do	
skupin.	Po	cestě	jsme	byli	unaveni,	tak	jsme	docela	
přivítali,	že	můžeme	jít	odpočívat.
Celý	týden	byl	super,	lyžovali	jsme	,a	když	jsme	
byli	v	hotelu,	hráli	jsme	bezva	hry,	do	kterých	se	
zapojili	 i	 učitelé.	 Třeba	 hra	 „šiktans“,	 při	 které,	
když	toto	slovo	někdo	vysloví,	musí	všichni	zka-
menět.	Stalo	se	to	třeba	ve	chvíli,	kdy	paní	učitelka	
Vaněčková	nalévala	čaj.	No,	užili	jsme	si,	zasmáli	
se,	 naučili	 se	 lyžovat	 a	 týden	 moc	 rychle	 utekl.	
Celý	pobyt	jsme	zakončili	tradičním	karnevalem	

Janské Lázně 2007
a	diskotékou.	
Opravdu	se	nám	tento	týden	moc	líbil,	učitelé	p.	
Cyprová,	p.	Vaněčková,	p.Šívr	a	p.	Tůma	byli	super	
a	všichni	jim	moc	děkujeme.

Za7.BEliškaMatzkeová
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Ve	středu	7.	2.	2007	proběhlo	okresní	kolo	dějepisné	
olympiády	v	J.	Hradci.	Naši	školu	reprezentoval	žák	
9.	B		Jan	Kaška.	Z	celkového	počtu	soutěžících	se	
Honza	umístil	na	11.	místě.

Mgr.DanielaŠímová

V	pondělí	12.	2.	se	žáci	7.	tříd	„poprali“	s	mate-
matickou	soutěží	Pythagoriáda.	Nejúspěšnější	
byli	Ondřej	Václavíček,	Sandrik	Bednář,	Micha-
la	Jelínková,	Tereza		Lešetická.

Mgr.BlankaDvořáková

Zeměpisná	olympiáda	-	školní	kolo
6. třída
1.	Tomáš	Mařík............6.A
2.	Kateřina	Šamanová...6.B
3.	Jan	Kučera...............6.A
7. třída
1.	Sandrik	Bednář.............7.A
2.	Jan	Hrbek.....................7.A

Školní olympiády

Dodržujte termín uzávěr-
ky podkladů do našeho 

Novovčelnického zpravodaje, 
to je do 18. dne  

v předcházejícím měsíci.
Po uzávěrce nebude žádný 

příspěvek publikován.

3.	Gabriela	Smržová..........7.B
	Jiří	Hadrava...................7.B
8.-9. třída
1.	Daniela	Slipková..............9.B
2.	Jan	Kaška.......................9.A
3.	Miroslav	Kaňka.................9.B
Vítězové	 jednotlivých	 kategorií	 postupují	 do	
okresního	kola.																												Mgr.MilanBašta

Ve	dnech	3.2.	–	10.2.	2007	jsme	se	zúčastnili	lyžař-
ského	 výcviku	 v	 Janských	 Lázních.	 Po	 příjezdu	
autobusem	jsem	se	ubytovali	ve	dvouhvězdičko-
vém	hotelu	Siréna.	Hotel	byl	velmi	hezký,	vařili	
moc	dobře	a	byli	jsme	moc	spojeni.
Výcvik	začínal	rozdělením	do	skupin,	ve	kterých	
jsme	potom	celý	týden	lyžovali.	Lyžovali	jsme	na	
Idyle,	 Košťálce,	 Protěži,	 Andělovi,	 Černé	 hoře	
a	 Zvonkovce.	 Na	 Černou	 horu	 jsme	 se	 svezli	
kabinkovou	lanovkou	Černohorský	expres.	Nová	

kabinková	 lanovka	 	 se	 nám	 moc	
líbila.	 Úraz	 byl	 pouze	 jeden,	 a	 to	
natažené	vazy	Báry	Kalkusové.
Navzdory	špatné	 letošní	zimě	nám	
počasí	přálo	a	sněhu	bylo	dost.	Byli	
jsme	navštívit	město	Janské	Lázně.	Celý	pobyt	byl	
super	a	děkujeme	rodičům,	kteří	ho	financovali,	a	
učitelům,	kteří	to	s	námi	vydrželi	celý	týden	v	dobré	
náladě.																													KateřinaDoležalová7.A

MichaelaJelínková7.A
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budoucíprvňáčky.Vypadaloto,žesedoškolytéměř
všechnydětiažnamalévýjimkytěšíanadšeníjim
zočípřímokoukalo.
Proč se těšíte do školy?
Protože	je	to	tam	hezké,	můžeme	chodit	na	velkou	
přestávku	a	ve	škole	se	učí.
Jaké to bylo u zápisu?
Hezké.	Paní	učitelky	chtěly	vědět	jaké	barvy	má	
semafor,	 také	 poznat	 různé	 tvary,	 počítat,	 jaká	
známe	zvířata.	Říkaly	nám	jak	se	máme	chovat	ve	

Budoucí prvňáčci
Dne6.února2007jsmezavítalydo
MateřskéškolyvNovéVčelnicimezi

Naprvnípohlednászaujalonejmenšízdítek,proto
jsmesihovybralyknašemurozhovoru.
Jak se jmenuješ a kolik je Ti let?
Martin	Němeček.	Je	mi	6	let.
Těšíš se hodně do školy?
Hodně	moc.
A co tam budeš dělat, když už umíš číst?
Nevím,	asi	pomáhat	paní	učitelce.	
A psát už umíš také?
No,	 ale	 jenom	 takové	 to	 tiskací	 písmo,	 psací	
neumím.
Kdo tě to všechno naučil?

škole.	Ptaly	se	nás,	jakou	máme	nejraději	pohádku	
a	také	jsme	musely	vědět,		jak	se	jmenujeme	a	jak	
se	jmenují	naši	rodiče.
Dále jsme se od dětí dozvěděly, že většina z nich
umí počítat, což nám sborově předvedly. Některé
zdětíchodíveškolcenaangličtinukpaníučitelce
zJindřichovaHradce.Jakdětiuvedly,jmenujese
Hana.Přesvědčilyjsmese,žeKubaSýkoraaMartin
Němečekdokonceužumíičíst.Většinadětíseumí
taképodepsat.Seškolkouabsolvovalykurzplavání,
kdesejimlíbilo,protožesitammohlyhrát,lovilyz
vodyhračkyajezdilynatobogánu.

Moje	sestry	Petra	a	Klára.	Petra	už	chodí	do	osmé	
třídy	a	Klára	na	střední	školu,	je	v	prvním	ročníku.
Co tě ještě baví?
Skládat	autíčka.	Teď	jsem	dostal	lego	a	to	mě	oprav-
du	strašně	baví.	Taky	doma	mamce	pomáhám	s	
vařením,	třeba	krájím	okurky	a	zeleninu	k	večeři.
Už máš koupenou aktovku do školy?
Novou	nemám,	zatím	budu	mít	tu	po	holkách,	ta	
mi	stačí.	Třeba	do	druhé	třídy	budu	mít	novou.
Kdo je tvůj nejlepší kamarád?
On	 tady	 zrovna	 dneska	 není,	 ale	 je	 to	 Matěj	
Mašín.
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A ty už máš aktovku?
Mám,	od	Ježíška,	takovou	červenou	s	paprikami.
Na co se nejvíc těšíš do školy?
Na	matematiku.	Už	umím	počítat	do	50.
Co se Ti nejvíc líbilo u zápisu?
No	 ty	 tvary,	 jak	 jsme	 skládaly	 s	 paní	 učitelkou	
Šprinclovou.
A co jste tam ještě dělaly?
Musely	jsme	vědět,	jak	se	jmenuje	mamka	a	taťka	
a	malovaly	jsme.		Já	jsem	malovala	domeček.	Pak	
jsem	 tam	 říkala	 básničku	 –	 Beruško,	 půjč	 mi	
jednu	tečku.
Řekneš nám, čím bys jednou chtěla být?
Paní	učitelkou	ve	škole.
S kým nejvíc kamarádíš?
S	Pavlíkem	Biernatů	a	s	Natálkou	Čermákovou,	a	
také	bych	s	nimi	chtěla	chodit	do	školy.
Dětinámdálepovídalypohádky,básničky,zpívaly
písničky a bylo vidět, že jsou na školu opravdu
natěšené.Kdyžjsmesevšakzeptaly,jestlisejimpo
školcebudestýskat,takhromadněkřičelyano.
Přejemedětemabysejimveškoledařiloaabyse
jimtenjejichpočátečníelánnevytratil.

Nebeská,Davidová

Kdruhémurozhovorujsmesivybra-
lyděvčesočimajakomandle.
Jak se jmenuješ a kolik je Ti let?
Nikolka	Jakešová	a	až	bude	v	Jaro-
šově	maškarní,	tak	mi	bude	6	let.

Paní učitelka ze školky nám ještě o Martínkovi
prozradila, že u zápisu mu paní učitelka říkala,
že„jemalejalešikovnej“,ažebymohljítrovnou
dodruhétřídy.

MartinNěmeček

NikolkaJakešová
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Fotoreportáž
z Maškarního karnevalu Českého svazu žen

Český	svaz	žen	děkuje	všem	sponzorům,	kteří	přispěli	na	
dětský	maškarní	karneval.					ZasvazženAlenaKotková.
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Vážení	spoluobčané,	chtěl	bych	Vám	všem	podě-
kovat	za	Vaši	štědrost	při	letošní	Tříkrálové	sbírce,	
při	které	se	vybralo	12	059,50	Kč.	V	našem	městě	
putovaly	tři	skupiny	koledníků.
Sbírka	 probíhala	 jako	 každý	 rok	 ve	 spolupráci	
s	Charitou	v	Kamenici	nad	Lipou,	která	je	nám	
nejblíže	 a	 jejíž	 některé	 služby	 využívají	 občané	
našeho	města.
Z	 části	 výtěžku	 loňské	 Tříkrálové	 sbírky	 byla	
poskytnuta	 částka	 6	 800,-	 Kč	 na	 nákup	 kom-
penzačních	pomůcek	a	 léků	pro	našeho	 tělesně	
postiženého	spoluobčana	v	Nové	Včelnici.
Pokud	máte	zájem	o	nějaké	 služby	poskytované	
Charitou	v	Kamenici	nad	Lipou,	obraťte	se	na	jejího	

Tříkrálová sbírka 2007

• Hledáme pro klienta chalupu na Vyso-
čině. Zahrada, nebo navazující pozemky 
vítány. Cena do 1,5 mil. Posudek a kupní 
smlouvu zajistíme.
N a b í d n ě t e ,  p r o s í m ,  n a  t e l . č . :  
775 957 082 (stačí poslat SMS zprávu, 
zavoláme zpět). 
Děkujeme za Vaše nabídky.

• Prodám byt 3 + 1 v Nové Včelnici 
u Teba. Nutno vidět. Cena dohodou.  
Tel. 723 701 049

• Prodám byt - družstevní v Nové Včelnici u 
Teba. Balkon, bez výtahu, 1. patro, 60m2.
Cena k jednání. Tel. 777 567 771

Děkujeme všem, kteří nám 
projevili soustrast v našem 
hlubokém zármutku.

rodina Padruňková

rodinám	a	lidem	v	nouzi	u	nás	i	v	zahraničí	a	na	
podporu	projektů	Charity	v	celé	ČR.
Ještě	jednou	Vám	děkuji	za	Vaši	štědrost.

jáhenPavelPoláček

Základní 
organizace

SPCCH 
Nová Včelnice

Vás srdečně zve
na přednášku  

paní Zuzany Kořínkové
o výrobcích zdravé výživy

BIOGENA. 

Beseda se uskuteční  
ve čtvrtek 15. března v 18 hodin 

v klubovně hasičů.

Zveme všechny občany  
Nové Včelnice a okolí.

Výbor SPCCH

Firma Soning a.s. 
Vás zve

na XI. reprezentační ples, 
který se koná 

v pátek 9. března 2007 
v kulturním domě 
v Horní Radouni. 

K tanci hraje 
taneční orchestr Portál. 
Začátek ve 20.00 hod, 

vstupné 150 Kč. 
Předprodej vstupenek 

od 19. února 2007 
v areálu Soning a.s. 

divize KOVO 
u  paní Miloslavy Didkové.

ředitele	Jana	Šimáka,	tel.	565	434	
426	nebo	mobil:	605	875	553.
Letošní	sbírka	je	určena	na	pomoc	

Řádková inzerce
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Recepty
PUNČOVÉ KOKOSOVÉ ŘEZY

PIŠKOT S PUDINKOVÝM KRÉMEM A ŠLEHAČKOU

150	g	hladké	mouky,	3	vejce,	150	g	
moučkového	 cukru,	 4	 lžíce	 vařící	
vody,	čokoládová	poleva,	

punčová nádivka:
2	 balíčky	 piškotů,	 rum,	 trochu	
citronové	 šťávy,	 1	 malá	 rybízová	
marmeláda
Piškoty	 rozdrtíme	 a	 zvlhčíme	
rumem,	 citronovou	 šťávou	 a	 mar-
meládou	 tak,	 abychom	 nádivku	
mohli	natřít	na	piškot.

kokosový krém:
1	 balíček	 kokosu	 (asi	 200	 g),	 1	
sklenka	mléka,	250	g	másla,	200	g	
moučkového	cukru
Kokos	 spaříme	 horkým	 mlékem.	
Máslo	utřeme	s	cukrem	a	vmícháme	
vychladlou	kokosovou	hmotu.

POSTUP:
Žloutky	 ušleháme	 s	 polovinou	 cukru	 za	 postupného	
přilévání	vařící	vody.	Sníh	z	bílků	ušleháme	se	zbytkem	
cukru	a	přidáme	ke	žloutkům	společně	s	moukou.	Těsto	
rozetřeme	na	vymazaný	a	vysypaný	plech		a	upečeme.	
Piškot	potřeme	punčovou	nádivkou,	kokosovým	kré-
mem	a	polijeme	čokoládou.

200	g	polohr.	mouky,	4	vejce,	200	g	cukru,	
4	lžíce	horké	vody,	
1	šlehačka	v	prášku,	strouhaná	čokoláda

krém:	 1/2	 l	 mléka,	 2	 jahodové	 pudinky,	
4	lžíce	cukru,	1	vanilkový	cukr,	1	tvaroh,	
250	g	hery

POSTUP:
Žloutky	ušleháme	s	cukrem	a	přidáváme	po	lžících	vodu.	Pak	vmícháme	mouku,	nakonec	sníh	z	
bílků.	Plech	vymažeme	a	vysypeme	moukou.	Upečený	piškot	potřeme	krémem	a	na	krém	dáme	
vrstvu	šlehačky	ušlehané	podle	návodu	na	sáčku.	Povrch	posypeme	nastrouhanou	čokoládou.

Z	 mléka,	 pudinkového	
prášku	a	cukru	uvaříme	
pudink.	Do	vychladlého	
zašleháme	 vanil.	 cukr,	
tvaroh	a	heru.
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DOMAŽLICKÝ KOLÁČ

NETRADIČNÍ MAKOVEC

500	 g	 polohrubé	 mouky,	
1/2	 lžičky	 soli,	 125	 g	 hery	
(rozpustíme),	100	g	mouč-
kového	cukru,	30	g	droždí,	
3	 žloutky,	 1/2	 vanilkového	
cukru,	 1	 lžíce	 rumu,	 asi	 2	
dl	vlažného	mléka

povidla:	švestková	povidla	
ochutíme	rumem	a	skořicí,	
můžem	přisladit

mák:	 100	 g	 máku,	 1	 lžíce	
medu,	2	lžíce	cukru,	1	vanil-
kový	cukr
mák	 svaříme	 s	 mlékem,	
medem	a	cukrem

tvaroh:	3	tvarohy	(1	z	papí-
ru	 tužší,	 2	 z	 kelímku),	 2	
vejce,	 100	 g	 moučkového	
cukru,	rum
tvaroh	smícháme	s	cukrem,	
žloutky	 s	 rumem	 a	 vmí-
cháme	sníh	z	bílků.	Tvaroh	
nesmí	být	moc	hustý.

POSTUP:
Vzešlým	kváskem	zaděláme	těsto	a	necháme	asi	hodinu	kynout.	
Mezitím	si	připravíme	náplně	a	z	pečícího	papíru	vystřihneme	5	
kol	o	průměru	25	cm(obkreslíme	talíř).	Papíry	potřeme	tukem.	
Vykynuté	těsto	rozdělíme	na	5	bochánků	o	váze	asi	180	g.	Z	každé-
ho	vytvarujeme	na	připravený	papír	koláč,	jeho	okraje	potřeme	
rozšlehaným	vejcem	a	pak	natřeme	celý	koláč	nejdříve	tvaroho-
vou	náplní.	Potom	tvoříme	z	máku	a	povidel	různé	vzory	podle	
nálady:).	Posypeme	drobenkou	(polohr.	mouka,	máslo,	cukr)	a	
pečeme	každý	koláč	15	-	20	min.

100	 g	 mletého	 máku,	 100	 g	 polohr.	 mouky,	 2	 vrchovaté	 lžičky	 prášku	 do	
pečiva,	150	g	ovesných	vloček,	300	g	syrové	jemně	nastrouhané	mrkve,	6	lžic	
pomerančové	šťávy,	130	g	cukru,	1	vanilkový	cukr,	150	g	oleje,	4	vejce

POSTUP:
Ovesné	 vločky, 	 mrkev,	
pomerančovou	 šťávu,	 mák	
a	mouku	smíchanou	s	práš-
kem	do	pečiva	promícháme	
a	přidáme	cukr	a	vanil.	cukr	
ušlehaný	 s	 olejem	 a	 vejci.	
Nalijeme	do	vymazané	for-
my	na	bábovku	a	upečeme.	
Po	 vychladnutí	 rozkrojíme	
vodorovně	 na	 3	 části.	 Obě	
dvě	pomažeme	marmeládou	
a	na	ni	namažeme	ještě	pudinkový	krém	(1	uvařený	hustší	vanil.	pudink,	máslo,	cukr).	Krémem	
pomažeme	i	celý	vršek	a	strany	bábovky,	nakonec	posypeme	kokosem.
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Šárková, žákyně 6. třídy základní školy v Nové
Včelnici. K naší „zpovědi“ příšla spolu se svojí
kamarádkouTerezouTyšerovou.

Aktivní děti
Vtomtočíslezpravodajesemůžete
dozvědět,jakýmiaktivitamisezabý-
vá pohledná mladá slečna Andrea

Jaké jsou tvé největší úspěchy ze závodů?
Byla	 jsem	 v	 Českých	 Budějovicích	 v	 závodech	
master	class	jednou	první	a	dvakrát	druhá,	v	Písku	
jednou	druhá,	v	Jindřichově	Hradce	třetí.	V	Jiho-
českém	kraji	jsem	byla	celkově	čtvrtá.
Vozíš si s sebou maskota?
No,	 občas	 si	 vezmu	 nějakého	 plyšáka,	 většinou	
medvídka.	 Ale	 mám	 zkušenost,	 že	 když	 si	 ho	
vezmu,	tak	nikdy	nevyhraju	a	když	si	ho	nevezmu,	
tak	se	umístím.	Je	to	takový	antimaskot.
Chtěla by ses aerobiku věnovat nějak víc?
No,	chtěla	bych	ho	cvičit	závodně.	Mým	vzorem	
je	Olga	Šípková.	Zatím	cvičím	doma	podle	jejích	
kazet,	ale	jednou	bych	se	s	ní	chtěla	i	potkat.
Jak se k tvému koníčku staví rodiče?
Taťka	mě	na	sportovní	aerobik	v	Jindřichově	Hrad-
ci	přihlásil,	když	mu	vyjde	čas,	tak	se	jede	podívat	
i	na	závody	a	pravidelně	mě	každý	týden	vozí	na	
tréninky.	Mamka	je	radši,	když	hraju	na	klávesy,	
sice	se	jí	také	líbí	jak	cvičím,	ale	nezamlouvá	se	jí	
moc	trenérka.	
A co ty klávesy?
Chodím	druhým	rokem	tady	ve	Včelnici	do	Yama-
hy,	hraju	jednou	týdně.	Učí	mě	Petr	Zeman.
To tě také tak baví jako aerobik?
No	to	ne,	aerobik	mě	baví	rozhodně	víc.
Jak ti jde škola?
Docela	dobře.	Vysvědčení	mi	zkazila	jedna	dvojka.
Z čeho to bylo?
Ze	zeměpisu,	ten	mě	moc	nebaví.
No to se dá určitě srovnat. Ale co tě tedy ve škole 
baví nejvíc?
Výtvarná	výchova	a	také	geometrie.	Ne	matemati-
ka	jako	taková,	ale	prostě	jenom	geometrie.
Čím bys jednou chtěla být?
Módní	návrhářkou.
Jak tě to napadlo?
Protože	ráda	kreslím.	Ráda	navrhuji	třeba	dresy.	
Baví	mě	to.	Také	si	občas	upravuji	trička,	protože	
mi	jsou	velká	a	různě	si	je	zdobím.
Už tě prohánějí kluci?
Už	hodně.	Píšou	mi	dopisy	nebo	si	povídáme	přes	
ICQ.	Většina	z	nich	jsou	kamarádi.
A co kamarádky?
Moje	nejlepší	kamarádka	je	Terka	Tyšerová	a	jinak	
kamarádím	tak	nějak	se	všemi.	Každý	pátek	si	ještě	s	
Kačkou	Šprinclovou	děláme	dámskou	jízdu.	Nahrává-
me	se	na	video,	zpíváme	a	děláme	různé	blbůstky.
Takaťvámtyblbůstkydlouhovydržíaděkujeme
zarozhovor.Davidová,Nebeská

Řekneš nám něco o svém volném čase?
Hlavně	chodím	na	aerobik	a	to	jak	ve	Včelnici	tak	
i	na	sportovní	aerobik	v	Hradci,	pak	hraju	na	klá-
vesy	a	také	maluju	jen	tak	pro	radost.	Když	zrovna	
odpočívám,	tak	chatuji	po	internetu.
Co tě z toho baví nejvíce a proč?
Sportovní	aerobik.	Nejvíc	mě	baví	závodění,	je	to	
pro	mě	hezký	sport.
Přivedl tě někdo k aerobiku nebo to byla čistě 
jenom tvoje volba?
Nejdřív	jsem	začala	chodit	na	aerobik	v	Nové	Včel-
nici	a	to	už	v	první	třídě.	Dozvěděla	jsem	se	to	od	
kamarádek	a	moc	se	mi	to	líbilo.	Když	jsme	s	aero-
bikem	ze	Včelnice	jezdili	na	aerobik	marathón	do	
Hradce,	tak	se	mi	to	zamlouvalo	ještě	víc.	Pak	začala	
jezdit	do	Jindřichova	Hradce	na		sportovní	aerobik	
Eliška	Tůmová,	která	mě	přivedla	na	myšlenku	jezdit	
tam	také.	Hlavně	jsem	se	těšila,	že	budeme	jezdit	na	
závody.	Do	Hradce	jsem	začala	jezdit	ve	třetí	třídě.
Je to velká dřina?
Ani	 ne.	 Nejhorší	 je,	 když	 na	 nás	 trenérka	 řve.	
Trénujeme	v	Hradci	jednou	týdně,	ale	tři	hodiny	
v	kuse.	A	asi	tak	3x	za	měsíc	máme	nějaké	závody.	
Ve	Včelnici	chodím	jednou	týdně	pro	zpestření.	
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Dnešníhozastupitelebychomaninemuselypřed-
stavovat, protože je jím starosta našeho města
JaroslavHřebík.
Co Vás vedlo k tomu, abyste kandidoval do 
zastupitelstva města?
Vzhledem	k	tomu,	že	jsem	kandidoval	již	podruhé,	
chtěl	 jsem	se	ubezpečit,	 zda	 jsem	první	čtyřleté	
volební		období	zvládl.	Čtyři	roky	jsou	dost	málo	
na	to,	aby	se	všechny	věci,	které	chcete	dokázat,	
dotáhly	 do	 konce.	 Potěšilo	 mě,	 že	 jsem	 	 získal	
dostatek	hlasů	ve	volbách,	a	že	jsem	dostal	opět	
možnost	 dotáhnout	 některé	 rozdělané	 věci	 z	
předchozích	let.

Setkání se zastupiteli
snaží	vykoupit	potřebné	pozemky	
a	bude	tak	pokračovat	i	v	letošním	
roce.	 Na	 výkup	 těchto	 pozemků	
jsme	do	rozpočtu	vyčlenili	1,5	mil.	korun.		
A co zámek?
Je	možné,	že	v	září	budeme	mít	zámek	opět	zpátky	
ve	vlastnictví.	Myslím	si	ale,	že	by	bylo	nejlepší	ho	
znovu	prodat,	protože	naše	finanční	prostředky	by	
na	opravu	nedosáhly.	Bohužel	nejsme	ani	schopni	
dosáhnout	na	žádné	dotace.
Když jste kandidoval poprvé, napadlo Vás, že 
byste mohl být starostou?
To	vůbec	ne.	Měl	jsem	jenom	pocit,	že	nejsem	z	
těch,	 kteří	 dokážou	 jen	 kritizovat	 a	 nedokážou	
udělat	něco	s	tím,	co	se	jim	nelíbí.	Takže	jsem	se	
chtěl	dostat	do	zastupitelstva,	ale	otázkou	stát	se	
starostou	jsem	se	nezabýval.
Co Vám na starostování asi nejvíce vadí?
Nedá	se	říci,	že	by	mi	to	vadilo,	ale	není	dobré	umět	
všechno	jenom	kritizovat	a	neumět	se	vyjádřit	k	
vedení	města.	Lidé	by	měli	více	chodit	na	zastupi-
telstvo,	i	to	je	určitá	pomoc	při	rozhodování.	
Co se Vám na starostování naopak zamlouvá?
Podílet	se	na	rozvoji	města.	Najít	znovu	ztracenou	
tvář	z	počátku	90.	let.	To	je	hlavně	získání	zaměst-
nanosti	v	našem	městě	a	vytvoření	podmínek	pro	
zvýšení	kulturní	činnosti.
Jedním z Vašich volebních bodů bylo také zvýšit 
pořádek a bezpečnost ve městě. Učinil jste již 
nějaký krok?
Ano,	v	Nové	Včelnici	 již	dobře	 funguje	bezpeč-
nostní	kamerový	systém.
Každého ze zastupitelů se ptáme v jaké pracuje 
komisi.
Pracuji	v	komisi	pro	občanské	záležitosti	v	komisi	
pro	pořádek	a	bezpečnost	a	v	Krizovém	štábu	měs-
ta.	Pak	jsem	také	s	Vámi	v	redakční	radě.	(smích)	
To nebudeme komentovat, raději se zeptáme jak 
jste spokojen s novým zastupitelstvem?
Jsem	příjemně	překvapen,	drtivá	většina	zastupite-
lů	nečeká	na	podněty,	ale	sami	přicházejí	s	nápady	
a	navíc	 se	 je	 snaží	dotáhnout	do	konce.	Musím	
přiznat,	že	ze	začátku	jsem	měl	trochu	obavy	kvůli	
příliš	mladému	věkovému	průměru	zastupitelů,	ale	
teď	cítím,	že	je	to	naopak	přínosem.	Jejich	elán	a	
nové	neotřelé	nápady	přinášejí	do	zastupitelstva	
pozitivní	myšlenky.
Máte vůbec  čas na své koníčky a rodinu?
Všechno	 je	 to	 o	 tom,	 uspořádat	 si	 čas	 a	 nebýt	
pohodlný.	Někdy	se	to	daří	a	někdy	ne.

DěkujemezarozhovorDavidová,Nebeská

Jaké například?
Zejména	připravit	pro	město	průmyslovou	zónu,	
pokusit	se	o	získání	dotace	na	rekonstrukci	kul-
turního	domu	a	stále	zůstává	otevřená	otázka,	co	
se	zámkem.
Které z těchto záležitostí se v současné době 
věnujete nejvíce? 
Určitě	 je	 to	 myšlenka	 vybudování	 průmyslové	
zóny.	 Město	 připravuje	 na	 území	 našeho	 katas-
tru	zónu	pro	rozvoj	podnikatelských	aktivit.	Její	
vybudování	ovšem	není	tak	docela	novinkou,	do	
územního	plánu	byla	průmyslová	zóna	zahrnuta	
již	v	80.	letech.		Od	rozvoje	průmyslu	si	slibujeme	
rovněž	 celkové	 posílení	 ekonomiky	 ve	 městě.	
Když	 zdejší	 obyvatelé	 musí	 dojíždět	 denně	 za	
prací,	projevuje	 se	 to	 i	na	 tržbách	v	obchodech	
a	dalších	aspektech	života	v	Nové	Včelnici.	Prů-
myslová	zóna	o	rozloze	8,5	hektaru	by	tak	mohla	
být	dobrou	volbou.		Již	od	loňského	roku	se	město	
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„L“ jako lyžování
abecedysportulyžovánízařadit.Vtétosouvislostise
unás(myslímetímveVčelniciaokolí)asikaždému
vybavílyžařskývlekvHorníRadouniajehoprovo-
zovatelSkiklubČihadlo.Olyžováníjsmesipovída-
lyspředsedouklubuazároveňvelkýmlyžařským
nadšencempanemAntonínemPokorným.

Letošnízimasicetomutosportupříliš
nepřeje,přestojsmeserozhodlydonaší

hor.	Když	jsme	se	přestěhovali	do	Včelnice,	využívali	
jsme	dobrých	sněhových	podmínek	hlavně	v	Horní	
Radouni,	 a	 tak	 jsme	 s	partou	nadšenců	vyráželi	
lyžovat	i	s	dětmi	do	radouňských	hor.
A kdy se tam vlastně objevil vlek?
V	roce	1975	začala	příprava	pro	výstavbu	vleku,	
a	pak	asi	v	roce	1982	ve	spolupráci	s	odborovou	
organizací	 Partexu,	 byl	 postaven	 jednoduchý	

Kdo je vlastně zakladatelem klubu?
Zakladatelem	 klubu	 jsou	 příznivci	 lyžařského	
sportu	z	Nové	Včelnice	a	Horní	Radouně.	Nesmím	

kotvový	vlek.	Každý	lyžař	vlastně	vyfasoval	svou	
vlastní	kotvu,	kterou	se	nahoru	vyvezl	a	potom	si	
jí	musel	zase	svézt	dolů.	Malé	děti	si	jí	vozily	na	
zádech	v	batohu,	ostatní	ji	měli	omotanou	okolo	
pasu.	 Tento	 vlek	 fungoval	 vlastně	 dlouhých	 20	
let.	Pak	se	ale	ukázalo,	že	by	nevyhovoval	bezpeč-
nostním	 podmínkám	 z	 hlediska	 evropské	 unie,	
tak	jsme	se	začali	zajímat	o	možnost	jiného	vleku.	
V	 roce	2004	byl	 tedy	kotvový	vlek	zrušen	a	byl	
instalován	teleskopický	vlek.
Co říkáte na dnešní možnosti lyžování? Letošní 
zima je pro vás asi tragédie?
V	loňské	zimní	sezóně	jsme	jezdili	od	20.	prosince	
asi	do	23.března	téměř	nepřetržitě	včetně	večerní-
ho	lyžování	při	umělém	osvětlení.	Letošní	sezóna	
postihla	 jak	 nás	 tak	 celou	 Vysočinu	 bez	 sněhu.	
Lyžovali	jsme	všehovšudy	tři	dny.	Je	to	bída.
Jaký máte názor na snowboarding?
Já	bych	to	také	rád	zkusil,	ale	už	jsem	na	to	starý.	
Poučujeme	snowboardisty	jak	mají	jezdit	na	vleku	
a	na	sjezdovce,	tak	aby	nepřekáželi	lyžařům.
V kolika letech je dobré začít s lyžováním?
No,	moje	dcery	i	vnoučata	začínali	tak	kolem	čtyř	
pěti	 let,	 ale	 je	 možné	 děti	 postavit	 na	 lyže	 už	 v	

zapomenout	 ani	 na	
Radka	Průšu,	který	je	
z	Jindřichova	Hradce.	
Máme	 vytvořenou	 7	
člennou	 radu	 klubu,	
která	se	spolu	s	rodin-
nými 	 př ís lušníky	
zasloužila	o	výstavbu	
lyžařského	vleku.	
Jak jste se dostal k 
lyžování vy sám?
Bydlel	jsem	ve	Vyškově	
a	 příbuzenstvo	 jsem	
měl	v	Beskydech,	takže	
příležitostí	k	 lyžování	
bylo	 dost.	 Měl	 jsem	
možnost	 lyžovat	 už	
od	školních	let	a	když	
jsem	byl	na	 studiích,	
tak	 jsme	 jezdili	 pře-
vážně	 do	 Orlických	
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Abecedasportu

Sportovec roku 2006 
okresu Jindřichův Hradec
Mezi	nominovanými	jsou	tito	včelničtí	sportovci
Nominace v kategorii jednotlivci do 15 let:
Sýkorová Veronika
členka oddílu sportovní gymnastiky TJ Slovan
JindřichůvHradec
V  roce 2006 třetí místo a bronzová medaile v
soutěži jednotlivců na mistrovství republiky II.
ligyadruhémístoastříbrnámedailezaumístění
vsoutěžidružstev.
Nominace v kategorii kolektivů:
Atletické družstvo dorostenek
TJ N. Včelnice 
DružstvozískalotitulKrajskéhopřeborníkaJč.kraje
/postupdosemifináleMČR/,2.místovsemifinále
MČRvPraze,kdepostoupilodo fináleMČR. V
tomtofináleskončilona8.místě,jakojedinédružstvo
bezsportovníhostatutu-sportovnítřídy.
Hokejbalové družstvo mužů
HC Dranreb City N. Včelnice
Účastník1.ligy.Nejlepšíhokejbalovýtýmokresua
několikanásobnýaspirantnapostupdoextraligy.
Vyhodnocení	proběhne	1.	března.	Všem	účastní-
kům	soutěže	držíme	palce.

dřívějším	věku.	Na	vleku	v	Radouni	jezdí	i	tříleté	
děti.	Je	to	paráda,	když	vidíte	jak	jim	to	jde.	Oni	
nemají	 takové	 zábrany	 a	 lyžování	 jim	 jde	 lépe,	
rychleji	se	vše	naučí.
A v kolika letech je dobré naopak skončit?
Mě	je	67	a	v	loni	jsem	ještě	lyžoval,	 letos	mi	to	
bohužel	kvůli	sněhu	nevyšlo.	Myslím	si,	že	skončit	
s	lyžováním	by	měl	každý	tak,	jak	se	zrovna	cítí.	
Zažil jste nějaký ošklivý úraz na lyžích?
Já	ne.	Nějaká	ta	sádra	v	mladším	věku	byla,	ale	vše	tak	
nějak	v	normě.	I	na	našem	vleku	byly	úrazy	jen	lehčí.	
Vzpomínám	si,	ale	na	jednu	rodinu,		přijeli	lyžovat	ve	
čtyřech	a	tři	z	nich	odjížděli	se	zlomeninou.

Co pro vás lyžování znamená?
Radost	z	toho,	jak	se	malé	děti	při	
lyžování	vyžívají.	 Jinak	 je	 to	pro	
mě	příjemná	práce	obsluhy	vleku	
a	určitý	druh	relaxace.
Kde sháníte peníze na provoz lyžařského vleku?
Finanční	 pomoc	 na	 výstavbu	 vleku	 poskytly	
Obce	Horní	Radouň,	Okrouhlá	Radouň,	Kostelní	
Radouň,	Lodhéřov	a	Město	Nová	Včelnice.	Nejvíc	
bych	však	chtěl	vyzdvihnout	pomoc	firmy	Zevera	
Horní	Radouň,	která	nám	pomáhá	jak	finančně,	
tak	i	zapůjčením	mechanizace.	Bez	ní	bychom	vše	
zvládali	daleko	hůř.	Také	jsme	dostali	dotaci	z	kraje,	
to	bylo	na	výstavbu	teleskopického	vleku,	na	rolbu	
a	zřízení	sociálního	zařízení	(chemické	WC).
Víme také, že platíte nájem za užívání pozemků, 
které bohužel nevlastníte.
Platíme,	ale	všichni	tři	majitelé	nám	vycházejí	maxi-
málně	vstříc	při	terénních	a	lesních	úpravách.
Co byste si nejvíc přál?
Minimálně	14	denní	lyžování	v	letošní	sezóně,	aby	
se	alespoň	částečně	pokryly	vynaložené	náklady,		
a	také		aby	pod	radouňské	hory	jezdilo	více	lyžař-
ských	nadšenců	z	Nové	Včelnice.

zarozhovorděkujíNebeská,Davidová
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Sportovní výsledkový servis
FUTSAL
so 20.1. 2007
Plastica	N.V.	–	FC	Trosky	5:2	(Blažek	

2,	Vašíček,	Baláž,	Tomšů)
Quizard	J.	Hradec	–	Plastica	N.V.	5:4	(Vašíček	2,	
Blažek,	Hornát)
so 27.1. 2007
Jarošov	nad	N.	–	Plastica	N.V.	0:7	(Císař,	Svoboda	
2,	Opelka,	Cypra	L.,	Hornát)
ne 4.2. 2007
Sedelská	 Hospoda	 –	 Plastica	 N.V.	 1:3	 (Vašíček,	
Blažek,	Opelka)
Plastica	N.V.	–	Kamenice	4:1	(Blažek	2,	Baláž,	Císař)
so 10.2.2007 
Skvadra	Azura	–	Plastica	N.V.	6:5	(Blažek,	Baláž,	
Jan	Beneš,	Mišura,	T.	Cypra.)
Plastica	N.V.	–	Kasalova	Pila	2:4	(Jan	Beneš	2)

VOLEJBAL
OP	mužů	(přehled	výsledků	ke	dni	14.11.2006)
1. kolo
Jiskra	N.	Bystřice	-	TJ	N.	Včelnice	0:3	(-11,	-20,	-18)
Jiskra	Strmilov	-	Sokol	K.	Řečice	0:3	(-22,	-22,	-23)
TEXI	Dačice	-	Centropen	Dačice	nesehr.
Loko	Č.	Velen.	-	Sokol	Jarošov	3:2	(25,	-22,	20,	-19,	12)
AC	J.	H.	-	FRUKO	J.	H.	2:3	(-16,	18,	21,	-16,	-8)
2. kolo
Sokol	Jarošov	n.	N.	-	AC	J.	Hradec	nesehr.
Centropen	 Dačice	 -	 Loko	 Č.	 Velenice	 3:1	 (18,	
-22,	19,	22)
Sokol	K.	Řečice	-	TEXI	Dačice	3:0	(17,	22,	21)
TJ	Nová	Včelnice	-	Jiskra	Strmilov	3:0	(22,	19,	20)
Slovan	J.	Hradec	-	Jiskra	N.	Bystřice	3:0	(20,	20,	19)
3. kolo
Jiskra	Strmilov	-	Slovan	J.	Hradec	0:3	(-23,	-21,	-23)
TEXI	Dačice	-	TJ	Nová	Včelnice	1:3	(-19,	19,	-19,	-17)
Loko	Č.	Velenice	-	Sokol	K.	Řečice	0:3	(-15,	-14,	-19)
AC	J.	Hradec	-	Centropen	Dačice	0:3	(-18,	-22,	-16)
Sokol	Jarošov	-	FRUKO	J.	Hradec	0:3	(-17,	-19,	-20)
Tabulka volejbal	-		OP	mužů	(stav	ke	dni	1.2.2007)
1.	 TJ	Nová	Včelnice	 9	 9	 0	 27:4	 18
2.	 FRUKO	J.	Hradec	 8	 7	 1	 22:9	 15
3.	 Slovan	J.	Hradec	 9	 6	 3	 22:12	 15
4.	 Sokol	K.	Řečice	 7	 5	 2	 17:9	 12
5.	 Centropen	Dačice	 7	 4	 3	 14:13	 11
6.	 Jiskra	Strmilov	 7	 3	 4	 11:14	 10
7.	 TEXI	Dačice	 6	 1	 5	 6:17	 7
8.	 Jiskra	Nová	Bystřice	 6	 1	 5	 5:17	 7
9.	 Loko	Č.	Velenice	 7	 0	 7	 6:21	 7
10.	 AC	J.	Hradec	 6	 0	 6	 4:18	 6
11.	 Sokol	Jarošov	n.	N.	 	odstoupili	ze	soutěže

STOLNÍ TENIS
so 20.1.2007	-	N.	Včelnice	A	–	SO	Studená	B	9:8
so 27.1.2007		-	Třeboň	B	–	N.	Včelnice	A	9:5
ne 28.1.2007	-	Týn	A	–	N.	Včelnice	A	9:2
so 10.2.2007	-	N.	Včelnice	A	–	VS	Tábor	B	9:6

KUŽELKY
Zápasy		KP	II.	jaro	2007
19.1.2007		-	
Lomnice	n/L	-	TJ	N.Včelnice	1:7
nej.výkony	:		Horejš	415,	Hána	413
26.1.2007			
N.Včelnice	-	Jiskra	N.Bystřice	7:1
nej.výkony:		Šebera	405,	Klíma	397
2.2.2007			
TJ	Blatná	-	TJ	N.Včelnice	0:8
nej.výkony:		Horejš	431,	Písecký	416
9.2.2007			
N.Včelnice	-	TJ	Nová	Ves	6:2
nej.výkony:		Lavička	421,	Šebera	410
16.2.2007			
N.Včelnice	-	TJ	Trhové	Sviny	8:0
nej.výkony:		Klíma,	Hána,	Šebera	shodně	413

CVIČENÍ V MEDIC SPORTU
Rehabilitační	cvičení	na	míčích	je	každé	pon-
dělí	od	10,30	do	11,30	hodin.	
Večerní	 kondiční	 cvičení	 je	 vždy	 v	 pondělí	
a	 	 ve	 čtvrtek	 od	 18	 do	 19	 hodin.	 Pondělní	
cvičení	vede	Anna	Šeberová	a	Bára	Pechková,	
ve	 čtvrtek	 se	 střídají	 Jiřka	 Fejková	 a	 Šárka	
Tyšerová.
Od	března	je	na	rehabilitaci	zrušena	pevná	linka	
a	nový	telefon	na	pracoviště	je	602	615	348.

AnnaŠeberová
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Zesportu
ATLETIKA
Medailové blýskání
Medaile	na	mistrovstvích	České	republiky	visívají	
skutečně	hodně	vysoko.
Nejinak	tomu	bylo	 i	na	MČR	dorosteneckých	a	
juniorských	kategorií	v	halové	atletice	2007.
V	 těchto	 dnech	 skutečně	 vrcholí	 letošní	 halová	
atletická	sezóna,	všechna	vrcholná	klání	se	ode-
hrávají	v	hale	PSK	OLYMP	PRAHA,	když	Stra-
hovskou	halu	sfouklo	lednové	tornádo.
Mistrovství	 ČR	 dorostu	 a	 juniorů	 ve	 dnech	
17.	-	18.	2.	bylo	skutečně	„mamutím“	podnikem,	
startovalo	víc	než	800	atletických	nadějí	z	celé	ČR.	
Pro	účast	bylo	nutné	splnit	poměrně	tvrdé	limity	
vypsané	Českým	atletickým	svazem		a	pro	úspěch	
pak	 absolvovat	 řádnou	 přípravu	 umocněnou	
nezbytnou	bojovností	ve	vlastním	závodě.
V	každé	disciplíně	startovalo	totiž	24	závodníků	
a	 prosadit	 se	 na	 medailové	 posty	 nebylo	 vůbec	
snadné.
Děvčatům	 z	 AO	 TJ	 Nová	 Včelnice	 se	 to	 však	
podařilo!!
Stříbrnou	medaili	za	2.	místo	v	běhu	na	60m	pře-
kážek		si	přivezla	šestnáctiletá	Naďa	Zikmundová,	
dokázala	 vyhrát	 třetí	 rozběh	 za	 9,01	 sekund	 a		
ve	finále	druhým	nejlepším	letošním	časem	v	ČR		
8,83	sek.	skončila	druhá.
Naďa	si	přivezla	ještě	bronzovou	medaili,	stejně	
jako	její	partnerky	ze	štafety	4	x	200	m	Monika	
Brusová,	Šárka	Valešová	a	Lucie	Krištanová.
Tato	 štafeta	 časem	 1:48,27	 min.	vytvořila	 nejen	
oddílový,	ale	i	krajský	rekord	dorostenek!!
Lepší	 byla	 jenom	 děvčata	 z	 Pardubic	 a	 Kladna,	

I	její	čas		18:42,27	je	krajským	rekordem.
Doslova	 krůček	 od	 medaile	 byla	 ve	 finálovém	
závodě	 na	 400m	 dorostenek	 Lucie	 Krištanová,	
ve		svém	druhém	startu	na	této	distanci	v	drama-
tickém	závodě	časem	60,24	opět	zlepšila	oddílový	
rekord,	ještě	10	m	před	cílem	byla	druhá,	svalová	
křeč	 ji	 však	 odsoudila	 na	 nepopulární	 čtvrté	
místo.	
Přičteme-li		sedmé	místo	Radky	Juřičkové	v	chůzi	
na	3	km		a	osmé	místo	Báry	Slavíkové	ve	výšce	
juniorek	(159	cm)		musíme	konstatovat,	že	halová	
sezóna	2007	byla	pro	novovčelnický	oddíl	atletiky	
víc	než	úspěšná.																																																-ek-

Halová atletika v Nové Včelnici
Novovčelnický	sportovní	areál	již	tradičně	hostí	
mladé	atlety	z	Jižních	Čech.
Každoročně	tu	z	pověření	 Jč	KAS	 	místní	oddíl	
atletiky	 zajišťuje	 KP	 mladšího	 žactva	 v	 halové	
atletice.
V	 sobotu	 3.	 3.	 budou	 v	 běžeckém	 koridoru	 a	
v	 prostorách	 sportovní	 haly	 k	 vidění	 souboje	
atletického	mládí	do	13	let	o	tituly	„Přeborník	Jč	
kraje	2007“.
Chlapci	i	děvčata	mají	stejné	disciplíny	-		50	m,	50	
m	překážek,	800	m,	výšku	a	dálku.
Mělo	 by	 startovat	 víc	 než	 100	 mladých	 adeptů	
atletiky,	 mezi	 nimi	 i	 několik	 zástupců	 místního	
atletického	oddílu	s	medailovými	ambicemi.
Nejlepší	z	tohoto	„klání“	budou		nominováni	do	
krajské	 reprezentace	pro	červnovou	Olympiádu	
mládeže	v	Ústí	n.Labem.
První	start	v	10	hodin	.																																					-ek-

za	 novovčelnickými	 doros-
tenkami	zůstaly	týmy	Škody	
Plzeň	a	dalších	měst.
Další	 	bronzová	medaile	 	za	
třetí	 místo	 v	 chůzi	 na	 3	 km	
patří	Báře	Zavadilové.

Pan Josef Jelínek, dlouholetý trenér
atletiky,oslavilvúnoru70.narozeniny.
Redakce se připojuje ke gratulantům.
Přejemehodněúspěchůnejenvespor-
tovnímživotě.
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Kronika 
Augustina Dvořáka - 1929

Důsledkem	 krutýchmrazů	 ovšem	 u	 nás	 nastal	
nedostatek	jádrového	ovoce,	z	peckovic	podřadné	
druhy	švestek,	rynglí,	hodně	slivek	a	blum.	Třešně	
v	obchodech	prodávaly	se	hodně	draho	(8	–	10	
Kč	za	kg)	a	ostatní	ovoce	z	jiných	krajů	dovážené	
drželo	se	v	ceně	u	nás	nebývalé.
Život	 v	 obci	 plynul	 jednotvárně	 a	 celkem	 pra-
videlně.
Sokolská	jednota	s	Hudebním	spolkem	vyplnila	
program	oslavy	79.	narozenin	pana	presidenta	T.	
G.	Masaryka	pořádané	Místní	osvětovou	komisí	
10.	března	při	slavnostním	večírku	v	sále	hotelu	
J.	Kejsta.
Zaznamenati	 nutno	 nápadný	 rozdíl	 účasti	 na	
ušlechtilé	této	zábavě	a	na	masopustní	tancovačce.	
Není	tu	smyslu	pro	ušlechtilé	podnikání	a	zaráží,	
že	ani	mládež	nezajímá	se	o	slušnou	zábavu,	hol-
dujíc	raději	kartám	a	pití.	Je	velmi	pozoruhodné,	
že	zdejší	živnostenstvo	i	obchodnictvo	stále	více	se	
vzdaluje	spoluúčasti	na	podnicích,	které	nenesou	
znamení	 jejich	
politické	 stra-
ny,	čímž	se	 jeví	
druhá	 mezera	
vzájemných	sty-
ků	 občanských,	
a	 bylo-li	 dosud	
toto 	 s ep aro -
vání	 vytýkáno	
dělnictvu,	 platí	
tato	 výtka	 dnes	
živnostnictvu	 a	
obchodnictvu	a	
dávno	již	vrstvám	zemědělským,	které	i	z	jiných	
ještě	příčin	bezdůvodně	dotáhly	se	od	veškerého	
společenského	 soužití	 a	 omezily	 se	 na	 plané	
přemítání	 všedních	 událostí	 a	 neprogramové	
politikaření.
23.	 března	 Místní	 sdružení	 Volné	 Myšlenky	
oslavilo	 10tileté	 jubileum	 programovým	 večír-
kem	v	hostinci	„u	Miklů“	za	hojné	účasti	členů	
i	příznivců.
Konečně	 vyřešena	 otázka	 “Šibeného	 vrchu“	 a	
po	 dlouhých	 jednáních	 se	 schválením	 Státního	
pozemkového	úřadu	od	velkostatku	kamenické-
ho	koupila	zdejší	obec	Šibený	vrch	ve	výměře	3	
ha	a	92	m²	(po	500	Kč	za	ha)	za	19	646	Kč.	Tím	
ovšem	pokus	mlynáře	Havelky	o	získání	tohoto	

objektu,	jak	o	něm	je	zmínka	v	I.	díle	těchto	pamětí	
ztroskotal.
Jan	Matějka,	hostinský	v	Komenského	ulici	prodal	
svůj	dům	řezníku	Gustavu	Kejstovi,	jenž	pro	svou	
potřebu	náležitě	budovu	opravil	a	upravil	i	byty	
pro	čtyři	rodiny.	Bývalý	majitel	se	odstěhoval	do	
Budějovic.	Hodný,	pracovitý	člověk	nemohl	zvlád-
nouti	 živnost	 a	 hospodářství,	 prodlužil	 se	 a	 byl	
nucen	prodati,	soužení	v	poslední	době	zapíjel.
Pick	Ervín,	řezník	v	Husově	třídě	č.	64	zadluživ	se	
značným	obnosem,	po	soudním	vyrovnání	(prý	na	
30%)	se	odstěhoval	do	Prahy,	stal	se	nakupovačem	
velkoobchodníka	Bauma	a	dojíždí	do	svého	býva-
lého	rajonu	autem	na	nákupy	dobytka	pro	Prahu,	
maje	tady	celou	řadu	nakupovačů	–	řezníků.	Svůj	
domek	se	zařízením	pro	řeznictví	pronajal	na	6	let	
svému	tovaryši	Josefu	Sosnovi.
Z	obecního	pozemku	odprodány	stavební	parcely	
Františku	Hřavovi,	Marii	Setunské	ze	stavebního	
pozemku	Ant.	Setunského.	
Stavební	ruch	ochabl:	Frant.	Hřava	podnikl	stavbu	
přízemního	domku,	Jaroslav	Rataj	a	Václav	Čekal	
rovněž	na	obecním	pozemku.	Václav	Kratochvíl	
podnikl	 přestavbu	 domku	 Koukalova	 čp.	 11	 na	
kupecký	 krám,	 skladiště	 a	 sklepy,	 Jan	 Valek	 v	
Husově	třídě	stavbu	stodoly	na	své	zahradě,	Egon	
Keller	provedl	přístavbu	arkýře	u	vily	 čp.	41	ve	
Včelnici	a	zařídil	si	ústřední	topení.
Bohuslav	Hrůza,	majitel	pletárny	koupil	od	obce	se	
schválením	Státního	pozemkového	úřadu	budovy	
obci	 přidělené	 záborovým	 zákonem	 (součást	
zámecké	budovy	a	stodolu)	za	náhradu	přidělo-
vací	ceny.	Boh.	Hrůza	se	zavázal,	že	stodolu	vedle	
školy	obecné	upraví	svým	nákladem	na	hasičskou	
zbrojovnu	 účelně,	 moderně	 a	 všem	 předpisům	
odpovídající	 a	 tak	 zařízenou	 odevzdá	 sboru	
hasičskému,	aby	 ji	užíval	na	vždycky	a	zdarma.	
Závazek	čestně	splnil.
Předání	zbrojovny	stalo	se	slavnostním	způsobem	
v	neděli	22.	září	1929,	kdy	sboru	hasičskému	byla	
předána	 nová	 motorová	 stříkačka,	 kterou	 obec	
zakoupila	od	fy.	Holeček	z	Prahy	za	40	000	Kč	se	
600	m	hadic.
Slavnost	konaná	za	velmi	nepříznivého,	studeného	
počasí	 deštivého	 přilákala	 mnoho	 obecenstva	
místního	i	z	okolí.	Hasičstvo	i	z	okolí	bylo	hojně	
zastoupeno,	byli	tu	i	župní	funkcionáři	a	ústřední	
činovník	J.	Pazdera.																			pokračovánípříště
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tři	kněží,	ale	krajní	dva	jdou	trochu	vpředu	po	stra-
nách	a	třetí,	hlavní	kněz	jde	středem	o	krok	za	nimi.	
Všichni	kněží	mají	přes	záda	splývající	strakaté	stolní	
ubrusy,	užšími	konci	uvázané	pod	krkem	na	cípy.	
Levý	kněz	nese	v	pravé	ruce	tuplák	naplněný	pivem	
a	pravý	kněz	má	zase	v	ruce	žíněný	kartáč,	jakého	se	
v	hospodě	používá	k	mytí	sklenic	a	hlavní	kněz	drží	
v	rukou	rozevřenou	nějakou	knihu	a	všichni	jdou	s	
vážnou,	mlčenlivou	tváří	kolem.
A	teď	již	jde	nebožtík	Masopust	a	to	v	plném	slova	
smyslu,	 jde	po	vlastních	nohách	a	 to	 je	právě	ten	
přirozený,	 lidový	 vtip	 na	 tom.	 Ovšem	 je	 to	 ale	
maskováno	zdáním,	jako	by	byl	nesen	a	sice	je	to	
provedeno	takhle:	Vpředu	jdou	skoro	u	sebe	první	
dva	nosiči	–	funebráci	a	každý	z	nich	jako	by	nesl,	
přidržuje	si	na	vnitřním	rameni	jednu	vodorovně	
položenu	holínku	rukou.
Na	délku	paže	za	první	dvojicí	jde	druhá	dvojice	
tak,	že	levý	muž	má	vsunutu	pravou	ruku	do	holín-
ky	a	napravo	muž,	zas	 levou	ruku	má	v	holínce,	
až	 se	 skoro	dotýkají	 ramen	svých	předchůdců	a	
pomáhají	 tak	 lépe	 držet	 holínky	 ve	 vodorovné	
poloze.	A	konečně	zase	za	druhou	dvojicí,	na	délku	
paže,	jdou	tři	těsně	u	sebe	jdoucí	a	ten	prostřední	
představuje	nebožtíka	Masopusta.	Jde	s	hlavou	hod-
ně	nakloněnou	dozadu	a	po	stranách	spolujdoucí	
funebráci	jakoby	se	zdáním,	že	ho	nesou,	mu	hlavu	
pod	temenem	přidržují	rukama.	Masopust	má	pak	
ještě	ruce	složeny	na	ramenech	svých	předchůdců	
a	přes	tyto	ruce,	od	jeho	brady	až	k	holinkám	je	
natažen	 strakatý	 ubrus,	 po	 stranách	 splývající,	
takže	 tímto	klamem	nastává	 skutečné	zdání,	 že	
opravdu	je	nebožtík	Masopust	nesen,	ale	je	z	něho	
vidět	vzadu	jen	hlava	a	vpředu	vyčuhující	holínky,	
znázorňující	nohy.

našlapuje	do	pochodu,	všichni	ti	největší	mazavkové,	
kteří	se	tu	sešli	aby	se	s	Masopustem	rozloučili.
Připravovali	 se	na	 to	 již	od	večera	a	všichni	 teď	
v	 takové	podroušené,	 tklivé	náladě	 jdou	řadou	v	
průvodě	a	kvílí	a	opravdu	pláčí,	až	jim	slzy	tekou	po	
tvářích	a	někteří	z	nich	smutně	volají:	„Masopuste,	
Masopuste,	proč	jsi	nás	tak	brzo	opustil?“	a	cestou	
klesají	v	žalu	na	zem	a	srdcelomně	hořekují.
Plačící	ten	průvod	takto	obejde	jednou	kolem	dokola	
sálem	a	pak	ve	středu	se	zastaví	a	nastane	první	
obřad,	a	sice	svěcení	tupláku.	
Kněz	s	 tuplákem,	většinou	ho	předváděl	některý	
student,	zdvihne	teď	máz	piva	do	výše,	otočí	se	něko-
likrát	v	půlkruhu	a	pak	obrácen	ke	svým	kolegům,	
kněžím,	zvolá	k	ním:	
„Pane,	pane,	preláte!“	„Což,	což?“	„Pití.“	„Cožpak.“	
„Dobré	pívečko!“	„Na	čí	blaho?“	„Na	mé	zdraví!“	
„Na	zdraví	moje	i	tvoje!“
Nakonec	oběma	rukama	si	přidrží	 tuplák	piva	k	
ústům	a	jakmile	počne	pít	začnou	mu	všichni	zpívat:	
„Glogloglo,	glogloglo	Gloria,	tak	se	to	pivečko	pívává.	
Glogloglo,	glogloglo	Gloria,	tak	se	to	pivo	pije.	Když	
ses	napil.	Utři	bradu,	podej	svému	kamarádu.	Glo-
gloglo,	glogloglo,	gloria,	tak	se	to	pivo	pije“.
Když	 se	 všichni	 tři	 kněží	 napijí,	 hlavní	 kněz	 si	
vystoupne	na	židli,	zvedne	ruku	s	ukazováčkem	do	
výše	a	zadeklamuje	Gaudeamus.	
A	po	této	deklamaci	pak	po	pravé	straně	stojící	kněz	
namáčí	žíněný	kartáč	do	zbytku	piva	v	 tupláku,	
který	nese	kněz	po	levé	straně	a	namočený	pivem	
ho	vždy	podá	hlavnímu	knězi,	který	pak	postřikuje	
všechny	kolem.
Když	 jsou	všichni	pokropeni,	otevře	 teď	na	židli	
stojící	kněz	tu	svoji	knihu	a	má	takovou	žertovnou	
řeč	ke	všem	kolemstojícím	a	vplete	tam	vždy	nějakou	
povedenou	taškařici,	která	se	v	uplynulém	roce	v	
městečku	udála.
A	jednu	takovou	řeč	tu	uvádím:	
Vážení	přítomní,	drazí	přátelé	a	pozůstalí	truchlící!
Tak	 jako	každoročně,	 tak	 i	 letos	 scházíme	 se	 tu	
vespolek,	abychom	doprovodili	na	poslední	cestě	
veselého	Masopusta,	který	nás	tak	předčasně	opustil.	
Ale	nedivte	se	mu,	proč	tak	brzy,	jen	za	tak	krátký	
čas	odchází.	
Znelíbila	se	mu	totiž	ta	dnešní	chasa,	která	tuze	hol-
duje	radovánkám.																											Pokračovánípříště

Pochovávání „Masopustu“
pokračování
První	jdou	muzikanti	
a	za	nimi	v	čele	průvo-
du	je	neseno	obráceně	
zdvižené	rýžové	koště,	
ověšené	 barevnými	
pentlemi	 a	 ten	 kdo	
nese	koště,	ob	chvil-
ku	poklekne	na	jedno	
koleno,	 když	 se	 jde	
sálem.
Následujíc	v	průvodě	

A	 nakonec	 jdou	 těsně	 za	 hla-
vou	Masopusta,	aby	nebylo	vidět	
nebožtíka,	jak	si	to	nohama	pěkně	
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Paní	 Hypolita,	 hraběnka	 z	 Lodronu,	 vládkyně	
na	Kamenici	a	Včelnici,	 té	noci	 špatně	spala.	Ve	
snu	zjevovala	 se	 jí	Anežka	Sezimová,	o	níž	 se	v	
zámeckých	análech	dočetla,	že		roce	1425	při	bitvě	
u	Kalicha,	bránila	kamenické	hradby	proti	panu	
Menhartovi	z	Hradce	a	svou	modlitbou	a	statečností	
zachránila	Kamenici.	Ona	stála	vedle	ní,	držíc	v	ruce	
sošku	Panenky	Marie,	bráníc	ji	proti	nenáviděným	
kališníkům.	Tu	hned	se	před	ní	objevil	poustevník	
Ivo	sídlící	ve	své	poustce	na	vrchu	Brádle.	Přináší	jí	
zprávu	a	varování,	že	její	nepřátelé	strojí	a	kují	proti	
ní	a	katolíkům	nebezpečné	plány.	Vidí	jak	luterán-
ský	kazatel	Longolius,	řečený	Dlouhý,	ale	i	Eustach	
Míček,	mlynář	na	Kalichu	a	zástupy	dalších	kališ-
níků,	luteránů,	kalvínů	a	Českých	bratrů	pochodují	
kolem	jejího	lože	a	hrozí	jí.

Pověsti o Nové Včelnici
O založení mariánské kaple ve Včelnici 

ti	při	louce	zvané	„Na	bojišti“	v	malebném	březovém	
háji	pod	mlýnem	na	Kalichu.	Na	oltáři	v	kapli	byla	
mariánská	socha,	věrná	kopie	mouřenínské	Panny	
Marie	z	proslulého	poutního	místa	Alt-Oettingu	
–	Starého	Etinku	v	Bavorsku,	kam	také	hraběnka	
každoročně	putovala.
Panna	Mandalenka	pocházela	 z	přísné	katolické	
rodiny	kamenického	 rychtáře	 svatby.	Byla	velmi	
zbožná	a	vzdělaná,	proto	si	 ji	Hypolita	vybrala	za	
svoji	důvěrnou	 společnici.	 S	dlouhými	vlnitými,	
kaštanovými	vlasy,	 líbeznou	 tváří,	milou	přívěti-
vou	povahou	okouzlila	mládence	v	širokém	okolí.	
Mandalena	 nedala	 se	 zlákat	 četnými	 nabídkami	
nápadníků.	Každého	s	úsměvem	odmítla	s	tím,	že	má	
na	vdavky	dost	času.	Doprovázela	hraběnku	téměř	
na	každém	kroku	či	cestě	po	celém	kamenickém	a	
včelnickém	panství.
Tyto	její	cesty	neušly	očím	jejích	odpůrců,	tajných	
vyznavačů	církve	podobojí.	Mezi	ně	patřil	i	mlynář	
na	Kalichu	Eustach	Míček	a	jeho	přátelé	kameničtí	
sousedé	Šimon	Picek	a	Martin	Holoubek.	Hledali	
příležitost,	aby	se	mohli	hraběnce	pomstít	za	 své	
bratry	a	sestry	kteří	museli	jejím	přičiněním	zane-
chat	zde	svůj	majetek	a	opustit	své	domovy,	protože	
se	nechtěli	vzdát	víry	svých	otců.	Dnes	se	kališníci	
sešli	ve	mlýně	a	očekávali	příchod	bratrského	kaza-
tele	Longoliusa	–	Dlouhého	z	Moravče	u	Černovic.	
Přišel	na	poslední	chvíli	před	bouřkou,	ke	které	se	
právě	schylovalo.
Hypolita	s	Mandalenkou	klečely	u	oltáře	před	soš-
kou	Panny	Marie	staroetinské	a	vroucně	se	modlily.	
Přibližující	 se	bouři	zpozorovaly,	až	když	prudký	
déšť	bil	do	kaple.	Blesky	a	hromobití	naháněly	jim	
strach.	Proudy	vody	lily	se	z	oblohy	a	 její	přívaly	
zvedly	hladinu	v	rybníce	tak,	že	voda	se	valila	přes	
hráz.	Této	příležitosti	 využili	kališníci	ve	mlýně.	
Vytáhli	stavidla	rybníku	a	prokopali	i	hráz.	Voda	
zaplavila	louku,	březový	háj	a	stoupla	tak	vysoko,	že	
se	plným	proudem	hrnula	do	kapličky.	Stále	jí	přibý-
valo.	Obě	ženy	byly	již	po	pás	ve	vodě	a	byly	nuceny	
vystoupit	na	oltář.	V	kritickém	nebezpečí	utonutí	
uchopila	Hypolita	mariánskou	sošku	do	rukou,	jako	
ve	včerejším	snu,	a	snažně	ji	prosila	za	zachránění.	
Při	tom	slíbila,	že	jí	postaví,	zachrání-li	se,	novou	
kapli.	Téměř	v	poslední	chvíli	objevil	se	poustevník	
Ivo	s	 tesařem	sklenářem,	kteří	 se	na	primitivním	
voru	dostali	ke	kapličce	a	hraběnku	s	Mandalenkou	
z	jistého	nebezpečí	smrti	zachránili.		

pokračovánípříště

Nakreslil Marek Pytlík,
3.B,ZŠNováVčelnice

Byl	to	ošklivý	sen.	Pro-
budila	 se,	 když	 prv-
ní	 paprsky	 sluneční	
pronikly	 zataženými	
záclonami	 do	 ložnice	
ve	 východním	 křídle	
kamenického	 zámku.	
Zavolala	své	služebnice.	
Při	 česání,	 oblékání	 i	
při	 snídani	 vydávala	
rozkazy.	Ať	ihned	vyhle-
dají	poustevníka	Iva,	ten	
nechť	 znovu	 poví	 co	
vyzvěděl	 o	 tom	 kacíř-
ském	kazatelovi.	Man-
dalena	se	má	připravit	k	
cestě	na	modlitbu	do	kaple	„Na	bojišti“.	Další	a	další	
příkazy		a	přání	rozkazovala	zámecká	paní.
Poustevník	Ivo	měl	svoji	poustevnu,	jak	již	bylo	řeče-
no,	na	vrchu	Brádle	pod	kaplí	sv.	Máří	Magdaleny.	
Byl	bystrý,	bdělý	pozorný	a	hlavně	poslušný	paní	
hraběnky.	Často	zahlédl	postavy	či	stíny	na	polední	
straně	Brádla.	Trvalo	dlouho	než	zjistil	a	vypozoro-
val,	že	v	luteránské	peci	je	jeskyně	a	podzemní	kryt,	
kde	konají	kališníci	noční	tajné	porady.
Hraběnka	svěřila	se	poustevníkovi	se	svým	snem.	
Ten	ji	znovu	upozorňoval	na	nástrahy	a	nebezpečí,	
které	jí	ze	strany	nepřátel	hrozí.	Hypolita	však	s	plnou	
důvěrou	spoléhá	na	pomoc	Matky	boží	staroetinské.	
Té	také	denně	věnuje	své	vroucí	modlitby.
V	parném	odpoledni,	pod	 širokými	 slunečníky,	
vydala	se	zámecká	paní	se	svojí	mladou	společnicí,	
pannou	Mandalenkou,	do	kaple,	kterou	dala	postavi-
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Knihovna

Povídání o pověstech

MĚSTSKá KNIHOVNA NOVá VčelNICe 

Březen 
měsíc
Internetu

7. března
Výtvarná dílna - „Blíží se Mezinárodní den 
žen“
13. a 27. března
„Tak už to zvládnem“ - pokračování  
počítačového kurzu pro seniory
15. a 22. března
„Rodinka na Internetu“ - počítačový kurz 
pro maminky a tatínky s dětmi
14. března
Turnaj ve společenské hře - „Dáma“
30. března
Vítání jara - „Setkání světlušek a broučků“ 
- lampionový průvod v 19 hodin
30. března
„Noc s Andersenem“
Celý měsíc
Výstava - „Jarní tradice“
Výstava knih - „Tradice a obyčeje
v knihách“
Výstava - „Cestujeme po evropě
 - Bulharsko“
Vědomostní test - „Cestujeme po evropě
 - Bulharsko“
Vědomostní test - „Internet a já“

V	pátek	16.	února	2007	jsme	se	vrá-
tili	do	historie	povídáním	o	pověs-
tech	 Novovčelnicka	 a	 Kamenicka.	

Městská knihovna Nová Včelnice
zve všechny na

turnaj ve společenské hře
„DáMA“

Kdy? Středa 14. března 2007
Od 13.30 do 16.30

Kde? Městská knihovna  
Nová Včelnice

Věk hráčů neomezen.

Žácizetřídy3.B.

Knihovna	nejdříve	ožila	dětmi	ze	3.	B	a	poté	žáky	
4.	A.	Děti	si	nejen	prohlédly	výstavu,	ale	také	si	
pověsti	sami	převyprávěly.

Žácizetřídy4.A.

Mezi činnosti, kterým sedětimohouvknihovně
pravidelněvěnovat,patřívýtvarnédílny.



MěSTSKá KNIhOVNA
7.	března	-	výtvarná	dílna	-	„Blíží se Mezinárodní 
den žen“
13.	a	27.	března	2007	-	„Tak už to zvládnem“	-	pokra-
čování	počítačového	kurzu	pro	seniory
15.	a	22.	března	2007	-	„Rodinka na Internetu“	-	počí-
tačový	kurz	pro	maminky	a	tatínky	s	dětmi
14.	března	2007	-	turnaj	ve	společenské	hře	-	„Dáma“
30.	března	2007	-	vítání	 jara	-	„Setkání světlušek a 
broučků“	-	lampionový	průvod
30.	března	2007	-	„Noc s Andersenem“
Celý	měsíc
	-	výstava	-	„Jarní tradice“
	-	výstava	knih	-	„Tradice a obyčeje v knihách“
	-	výstava	-	„Cestujeme po Evropě - Bulharsko“
	-	vědomostní	test	-	„Cestujeme po Evropě - Bulharsko“
	-	vědomostní	test	-	„Internet a já“
	–	výstava	–	Pověsti Kamenicka a Novovčelnicka 
–	výtvarné	práce	dětí
KLUBOVNA hASIČů
15.	března	2007	–	18	hodin	–	přednáška paní Zuzany 
Kořínkové	 o	 výrobcích	 zdravé	 výživy	 BIOGENA	
–	pořádá	Svaz	postižených	civilizačními	chorobami	
v	Nové	Včelnici
KULTURNÍ DůM hORNÍ RADOUŇ
9.	března	-	Firma	Soning	a.s.	Vás	zve	na	XI. reprezentační 
ples.	K	tanci	hraje	taneční	orchestr	Portál.	Začátek	ve	
20.00	hod,	vstupné	150	Kč.	Předprodej	vstupenek	v	areálu	
Soning	a.s.	divize	KOVO	u		paní	Miloslavy	Didkové.

KULTURNÍ DůM
2.	března	v	16	 -	 Karneval pro nejmenší - Uvádějí	
herci	Divadélka	Mrak.	Tombola	
13.	března	v	16.30	-	Seniorpárty 
15.	března	v	8,	10,	a	17	-	Korunka pro draka Hraje	
divadelní	kroužek	ZŠ	Kamenice	nad	Lipou
23.	března	v	19.30		-	Koncert Nezmaři
24.	března		v	19.30	-	Srdce v rákosí - Repríza	před-
stavení	 v	 podání	 členů	 divadelního	 ochotnického	
souboru	Kamenice	nad	Lipou.
31.	března		v	13.30	-	Dětský karneval- Pořádá	SRPŠ	
Kamenice	nad	Lipou.	Tombola	
MUZEUM
do	2.	dubna	-	Zaniklá	barokní	sklárna	u	Božejova.
MěSTSKé KINO KAMENICE NAD LIPOU
3.	března	ve	20		-	ĎÁBEL	NOSÍ	PRADU
10.	března	ve	20		-	BORAT
17.	března	ve	20	-	POTOMCI	LIDÍ
24.	března	ve	20		-	SPLÁCHNUTEJ
31.	března	ve	20	-	PRAVIDLA	LŽI

 Nová Včelnice

Kulturní přehled
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SOKOLOVNA
17.	března	ve	20	-	Josefofská zábava	–	Slavie
23.	března	ve	20	-	Dechovky 21. století Hrají:	VLČ-
NOVJANKA,	KERAMIČKA,	akce	košt	vína.	
ZáMEK
16.	března	ve	20	-	Jazz na zámku
KNIhOVNA
5.,	8.,	a	15.	března,	vždy	od	10	-	Základní kurs práce 
na počítači	-	PC	a	na	internetu,	pro	přihlášené
seniory,	 maminky	 nebo	 tatínky	 na	 mat.	 dovolené.	
Omezený	počet,	max.	10	zájemců,	přihlášky	v	MěK
5.	–	9.	března	-	Výtvarná	soutěž	na	téma:	„Já a internet“
30.	–	31.	března	-	Noc s Andersenem,	pro	děti	od	6	
do	11	let,	přihlášky	v	MěK,	omezený	počet
SPORTOVNÍ hALA:
17.	března	-	Víkend plný pohybu,	pořádá	ČASPV

Kamenice nad Lipou

Žirovnice

5.	března	v	18	-	NADěJE  PRO  ESPERANZU - Před-
náška	s	promítáním	o	netradiční	pomoci	jihoameric-
kým	indiánům	českého	původu	v	Paraguayi.	ZUŠ
8.	března	v	19.37	-	JAN  BURIAN	-	Další	z	pravidel-
ných	pořadů	Hudební	sklepy.	-	Dada	Klub	Kasper
11.	března	v	16	-	ZLOBIVÝ  BROUČEK-	Divadelní	
pohádka	z	cyklu	„Děti	s	rodiči	do	divadla“.	Sál	Střelnice
12.	března	v	19	 -	JIŘÍ  STIVÍN  AND  CO  JAZZ  
SYSTEM	-	Jazzový	koncert.	Sál	Střelnice
12.	března	v	19	-	PODKARPATSKá  RUS  A  ČESKO-
SLOVENSKO - Přednáška	Jaromíra	Hudce	ze	Společ-
nosti	přátel	Podkarpatské	Rusi.		Současně	bude	zahájena	
stejnojmenná	výstavka.	Muzeum	-	konferenční	sál
19.	března	v	19	-	Chazz	Palminteri:	VěRNÝ	-	divadelní	
hra.	Sál	Střelnice
20.	března	v	19.30	-	EVE  QUARTET -	koncert.	Kaple	
sv.	Maří	Magdaleny
21.	března	v	19	-	PAVEL  NOVáK - koncertní	recitál.
Sál	Střelnice
23.	března	v	18	- OhLéDNUTÍ ZA hISTORIÍ  NAŠE-
hO VOJENSKéhO LETECTVA - Přednáška	plk.ing.	
Ladislava	Vejvody,	doplněná	promítáním	dobových	
dokumentů.	Muzeum	-	konferenční	sál
25.	března	v	17	-	SENIOR  KLUB	-	Zábavný	pořad	
pro	střední	a	starší	generaci.	Sál	Střelnice
26.	března	v	19	-	J.B.Moliere:	ChUDáK  MANŽEL. 
Divadelní	hra.	Sál	Střelnice
30.	března	v	19	-	JARNÍ  KONCERT - Jindřichohra-
deckého	symfonického	orchestru.	Sál	Střelnice
31.	března	v	10	-	CEChY A ŘEMESLA, OBRAZOVá 
GALERIE.	Nové	expozice	budou	otevřeny	ZDARMA	
od	10	do	15	hod.	Součástí	bude	i	řemeslný	trh	v	atriu	
muzea,	vystoupí	Old	Steamboat	Jazz	Band.	Muzeum.

Jindřichův Hradec
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Inzerce

Společnost IPC plast  
spol. s r.o. v Žirovnici 

přijme do pracovního poměru

HlAVNÍ účeTNÍ
Působnost:
 - finanční účetnictví
 - vedení a správa personální a mzdové agendy pro 
cca 200 osob včetně přípravy personální dokumentů 
(pracovní smlouvy, platové výměry, dohody, výpovědi), 
zúčtování mezd, daně, pojišťovny,
 - zpracování firemních benefitů 
 - podílí se na aktualizace interních směrnic

Požadavky:
 - minimálně úplné středoškolské vzdělání ekonomic-
kého směru
 - praxe v oblasti personalistiky a mzdového účetnictví 
min. 2 roky 
 - velmi dobrá orientace v oblasti pracovně-právních vzta-
hů, sociálního a zdravotního pojištění, problematiky daní 
 - praktická znalost MS OFFICE, znalost nějakého 
programu na zpracování mezd, znalost práce na PC
 - komunikační a organizační schopnosti, odpovědnost 
a samostatnost, pozitivní vztah k lidem

Nástup: 1. června 2007

Písemné žádosti včetně stručného životopisu 
zasílejte na adresu firmy.
IPC plast s.r.o.
Palackého 753 
39468 Žirovnice

tel.: 565 428 911
e-mail: info@ipcplast.cz

Zdeněk Jelínek

Riegerova 155
Nová Včelnice
378 42

723 032 101
zdenekjelinek@centrum.cz

Provádím: 
 zateplování fasád
 montáž sádrokartonu
 kompletní novostavby 

a rekonstrukce
 zednické a obkladačské práce
 renovace a vybavení koupelen
 půdní vestavby a přístavby
 a další stavební práce na 

zakázku

ZeDNICTVÍ Opravy obuvi
 a kožené galanterie
Rohrauer Vladislav

Rodinov 39
Kamenice nad Lipou
394 70

Tel.: 602 391 500

Sběrna:
Dílna u Martina Šmola
Podskalí 11
Nová Včelnice
378 42

Příjem a výdej každé úterý a čtvrtek
od 9.00 do 11.00
od 14.00 do 16.00 

lepení obuvi, výměny a opravy 
podrážek, podpatků, patníků, pode-
šví, vyrovnávky, potažení kůží, tme-
lení, opravy špiček, všívání zipů…
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Inzerce

Nová prodejna  POTRAVIN
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

V letákové akci od 1.3. do 11.3. mimo jiné nabízíme: 
Gambrinus - světlé výčepní ........8.50 Poličan 1 kg .......................119,00
Pudink čok.,van. 200g ................4.90 Šunkový salám 1 kg ............69,00
Mléko polotučné trvanlivé 1l .....10.90 Libové párky 1 kg.................39,00
Olej Flop 1l ................................21.90 Bůčková roláda 1 kg ............99,00
V letákové akci od 12.3. do 31.3. mimo jiné nabízíme: 
Mléko polotučné trvanlivé 1l .....10.90 Slovenský salám 1kg ...........39,00
Platan světlé výčepní  .................5.90 Herkules 1 kg .....................119,90
Sýr plátky 100g .........................13.90 Kuře 1 kg ..............................35.90
Nanukový dort Flop ..................12.90 Listové těsto 500g ................15.90
SUPeR CeNA PIVA ReGeNT OD 1.3. DO 31.3.2007!!!
Regent světlé výčepní 0.5l .........5.90 Regent světlý ležák 0.5l ........8.90

Těšíme se na Vaši navštěvu!
FlOP Je VAŠe JISTOTA!

PRODeJNÍ DOBA:
Po-Pa: 6.30 - 18.00
So: 7.00 - 12.00

NeDĚlNÍ PRODeJ:
8.00 - 11.00

Možnost placení stravenkami nebo platební kartou.
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